Ibbotson Eva

Not Just a Witch

Not Just a Witch

Eva Ibbotson writes for both adults and children. Born in Vienna, she now lives in the north of England. She has a daughter and three sons, now grown up, who showed her that children like to read about ghosts, wizards and witches ‘because they are just like people but madder and more interesting’. She has written seven other ghostly adventures for children. Which Witch? was runner-up for the Carnegie Medal and The Secret of Platform, 13 was shortlisted for the Smarties Prize. Her novel Journey to the River Sea was shortlisted for the Whitbread Children’s Book of the Year Award.

‘A fast, funny tale with a stinging bite!’

Books for Keeps

‘Horribly funny’

Susan Hill, Sunday Times

Also by Eva Ibbotson

Which Witch?

The Haunting of Hiram

The Great Ghost Rescue

The Secret of Platform 13

Dial a Ghost

Monster Mission

Journey to the River Sea

The Star of Kazan

The Beasts of Clawstone Castle

For older readers

The Secret Countess

A Song for Summer

Not Just a

Witch

Eva Ibbotson

MACMILLAN CHILDREN’S BOOKS

for

Bertie, Freddie, Theo

and Octavia

First published 1989 by Macmillan Children’s Books

This edition published 2001 by Macmillan Children’s Books

This electronic edition published 2008 by Macmillan Children’s Books

a division of Macmillan Publishers Limited

20 New Wharf Rd, London N1 9RR

Basingstoke and Oxford

Associated companies throughout the world

www.panmacmillan.com

ISBN 978-0-330-47773-4 in Adobe Reader format

ISBN 978-0-330-47772-7 in Adobe Digital Editions format

ISBN 978-0-330-47774-1 in Mobipocket format

Copyright © Eva Ibbotson 1989

The right of Eva Ibbotson to be identified as the author of this work has been asserted by her in accordance with the Copyright, Designs and Patents Act 1988.

You may not copy, store, distribute, transmit, reproduce or otherwise make available this publication (or any part of it) in any form, or by any means (electronic, digital, optical, mechanical, photocopying, recording or otherwise), without the prior written permission of the publisher. Any person who does any unauthorized act in relation to this publication may be liable to criminal prosecution and civil claims for damages.

A CIP catalogue record for this book is available from the British Library.

Visit www.panmacmillan.com to read more about all our books and to buy them. You will also find features, author interviews and news of any author events, and you can sign up for e-newsletters so that you’re always first to hear about our new releases.

CONTENTS

Chapter One

Chapter Two

Chapter Three

Chapter Four

Chapter Five

Chapter Six

Chapter Seven

Chapter Eight

Chapter Nine

Chapter Ten

Chapter Eleven

Chapter Twelve

Chapter Thirteen

Chapter Fourteen

Chapter Fifteen

Chapter Sixteen

Chapter Seventeen

Chapter Eighteen

Chapter Nineteen

Chapter Twenty

Chapter Twenty-One

Chapter Twenty-Two

Chapter Twenty-Three

Chapter Twenty-Four

Chapter One

When people quarrel it is bad, but when witches quarrel it is terrible.

Heckie was an animal witch. This didn’t mean of course that she was a witch who was an animal; it meant that she did animal magic. Her full name was Hecate Tenbury-Smith and she had started when she was still a child, turning the boring noses of her mother’s friends into interesting whiskery snouts or covering the cold ears of traffic wardens with thick black fur. She was a kind girl and only wanted to be helpful, but when she gave the swimming bath attendant red spots and a fishy tail so that he could pretend to be a trout if he wanted to, her parents sent her away to a well-known school for witches.

It was a school for making good witches. The motto the girls wore on their blazers said WITCHES AGAINST WICKEDNESS and the headmistress was choosy about whom she took.

Heckie was very happy there. She made a lot of friends, but her best friend was a stone witch called Dora Mayberry. Dora wasn’t made of stone, but she could turn anything into stone. When Dora was still in her high chair, she had looked at a raspberry jelly out of her round little eyes and it turned into something you couldn’t cut up even with a carving knife. And when she started turning the toothpaste solid in its tube and filling the fridge with statues of pork chops, she too was sent away to school.

It takes thirty years to train a witch and during all that time, Heckie and Dora were friends. Heckie was tall and thin with frizzy hair, pop eyes and teeth which stuck out, giving her an eager look. Dora was squat and solid and had muscles like a footballer because it is heavy work dealing in stone. They shared their secrets and got each other out of scrapes, and at night in the dormitory they talked about how they were going to use their magic to make the world a better place.

By this time Heckie could change any person into whatever animal she pleased by touching him with her Knuckle of Power (though for the best results she liked to use her Toe of Transformation also) and Dora could turn anybody into stone by squinting at him out of her small round eyes. And then, when they had been friends for thirty years, Heckie and Dora quarrelled.

It happened at the Graduation Party where all the witches were to get their diplomas and get ready to go out into the world. The party, of course, was very special, and both Heckie and Dora went separately to the hat shop kept by a milliner witch and ordered hats.

Obviously a witch on the most important day of her life is not going to turn up in a straw hat trimmed with daisies or a bonnet threaded with sky-blue lace. Heckie thought for a long time and then she ordered a hat made of living snakes.

The snakes were mixed. The crown of the hat was made of Ribbon Snakes most delicately woven; edging the brim were King Snakes striped in red and black and a single Black Mamba, coiled in the shape of a bow, hung low over Heckie’s forehead.

Heckie tried it on and it looked lovely. The snakes hissed and spat and shimmered; the flickering tongues made the hat marvellously alive. Snake hats are not only beautiful, they are useful: when you take them off you just put them in a tank and feed them a few dead mice and a boiled egg or two and they last for years.

The day of the party came. Heckie put on her batskin robe, fixed a bunch of black whiskers on to her chin – and lowered the hat carefully on to her curls. Then she set off across the lawn to the tent where the refreshments were.

But what should happen then? Coming towards her was her friend Dora – and she was wearing exactly the same hat!

It wasn’t roughly the same. It was exactly the same. The same Ribbon Snakes heaving and hissing on the crown; the same King Snakes writhing round the brim; the same poisonous Mamba tied into a bow!

The two witches stopped dead and glared at each other and the other witches stood round to see what would happen.

‘How dare you copy my hat?’ cried Heckie. She was really dreadfully upset. How could Dora, who was her best friend, hurt her like this?

But Dora was just as upset. ‘How dare you copy my hat?’ she roared, sticking out her jaw.

‘I chose this hat first. I am an animal witch. It is my right to wear a hat of living snakes.’

‘Oh, really? I suppose you’ve heard of my great-great-great-grandmother who was a Gorgon and had serpents growing from her scalp? It is my right to wear living snakes.’

But showing off about your relatives never works. Heckie only became angrier. ‘The only thing you’ve got a right to wear on your head is a bucket,’ she shrieked.

This was how the quarrel started, but soon the witches were throwing all sorts of insults at each other. They brought up old grudges: the time Dora had turned Heckie’s hot-water bottle to cement so that Heckie woke up with her stomach completely squashed. The time Heckie borrowed three warts from Dora’s make-up box and got cocoa on them . . .

From shouting at each other, the witches went on to tug at each other’s hats. Dora tugged a Ribbon Snake out of Heckie’s brim and hung it on a laurel bush. Heckie pulled at the end of Dora’s Black Mamba and undid the bow. And all the time they screamed at each other as though they were spoilt little brats, not respectable middle-aged witches.

Ten minutes later both their hats were in ruins and a friendship which had lasted all their schooldays was over.

The witches had planned to go and live close together in the same town. They were each going to buy a business where they could earn their living like ordinary ladies, but all their spare time would be spent in Doing Good.

Now Heckie went by herself to the town of Wellbridge, but Dora went off to a different town.

It was without her best friend, therefore, that Heckie began to try and make the world a better place.

Chapter Two

It was a boy called Daniel who found out that a witch had come to live in Wellbridge.

He found out the night he went to babysit for Mr and Mrs Boothroyd at The Towers. Mr Boothroyd owned a factory on the edge of the town which made bath plugs and he was very rich. Unfortunately he was also very mean and so was his wife. As for his baby, which was called Basil, it was quite the most unpleasant baby you could imagine. Most babies have something about them which is all right. The ones that look like shrivelled chimpanzees often have nice fingernails; the ones that look like half-baked buns often smile very sweetly. But Basil was an out and out disaster. When Basil wasn’t screaming he was kicking; when he wasn’t kicking he was throwing up his food and when he wasn’t doing that he was holding his breath and turning blue.

Daniel was really too young to babysit and so was Sumi who was his friend. But Sumi, whose parents had come over from India to run the grocery shop in the street behind Daniel’s house, was so sensible and so used to minding her three little brothers that the Boothroyds knew she would be fit to look after Basil while they went to the Town Hall to have dinner with the Lord Mayor. What’s more, they knew they would have to pay her much less than they would have to pay a grown-up for looking after their son.

And Sumi had suggested that Daniel came along. ‘I’ll ask you your spellings,’ she said, because she knew how cross Daniel’s parents got when he didn’t do brilliantly at school.

Daniel’s parents were professors. Both of them. His father was called Professor Trent and if only Daniel had been dead and buried in some interesting tomb somewhere, the Professor would have been delighted with him. He was an archaeologist who studied ancient tribes and in particular their burial customs and he was incredibly clever. But Daniel wasn’t mummified or covered in clay so the Professor didn’t have much time for him. Daniel’s mother (who was also called Professor Trent) was a philosopher who had written no less than seven books on The Meaning of Meaning and she too was terribly clever and found it hard to understand that her son was just an ordinary boy who sometimes got his sums wrong and liked to play football.

The house they lived in was tall and grey and rather dismal, and looked out across the river to the university where both the professors worked, and to the zoo. As often as not when Daniel came home from school there was nobody there, just notes propped against the teapot telling him what to unfreeze for supper and not to forget to do his piano practice.

When you know you are a disappointment to your parents, your schoolfriends become very important. Fortunately Daniel had plenty of these. There was Joe whose father was a keeper in the Wellbridge Zoo, and Henry whose mother worked as a chambermaid in the Queen’s Hotel. And there was Sumi who was so gentle and so clever and never showed off even though she knew the answers to everything. And because it was Sumi who asked him, he went along to babysit at The Towers.

The Boothroyds’ house was across the river in a wide, tree-lined street between the university and the zoo. They had been quite old when Basil was born and they dressed him like babies were dressed years ago. Basil slept in a barred cot with a muslin canopy and blue bows; his pillow was edged with lace and he had a silken quilt. And there he sat, in a long white nightdress, steaming away like a red and angry boil.

The Boothroyds left. Sumi and Daniel settled down on the sitting-room sofa. Sumi took out the list of spellings.

‘Separate,’ she said, and Daniel sighed. He was not very fond of separate.

But it didn’t matter because at that moment Basil began to scream.

He screamed as though he was being stuck all over with red-hot skewers and by the time they got upstairs he had turned an unpleasant shade of puce and was banging his head against the side of the cot.

Sumi managed to gather him up. Daniel ran to warm his bottle under the tap. Sumi gave it to him and he bit off the teat. Daniel ran to fetch another. Basil took a few windy gulps, then swivelled round and knocked the bottle out of Sumi’s hand.

It took a quarter of an hour to clean up the mess and by the time they got downstairs again, Sumi had a long scratch across her cheek.

‘Separate,’ she said wearily, picking up the list.

‘S . . . E . . . P . . .’ began Daniel – and was wondering whether to try an A or an E when Basil began again.

This time he had been sick all over the pillow. Sumi fetched a clean pillow-case and Basil took a deep breath and filled his nappy. She managed to change him, kicking and struggling, and put on a fresh one. Basil waited till it was properly fastened, squinted – and filled it again.

It went on like this for the next hour. Sumi never lost her patience, but she was looking desperately tired and Daniel, who knew how early she got up each day to mind her little brothers and help tidy the shop before school, could gladly have murdered Basil Boothroyd.

At eight o’clock they gave up and left him. Basil went on screaming for a while and then – miracle of miracles – he fell silent. But when Daniel looked across at Sumi for another dose of spelling he saw that she was lying back against the sofa cushions. Her long dark hair streamed across her face and she was fast asleep.

Daniel should now have felt much better. Sumi was asleep, there was no need to spell separate and Basil was quiet. And for about ten minutes he did.

Then he began to worry. Why was Basil so quiet? Had he choked? Had he bitten his tongue out and bled to death?

Daniel waited a little longer. Then he crept upstairs and stood listening by the door.

Basil wasn’t dead. He was snoring. Daniel was about to go downstairs again when something about the noise that Basil was making caught his attention. Basil was snoring, but he was snoring . . . nicely. Daniel couldn’t think of any other way of putting it. It was a cosy, snuffling snore and it surprised Daniel because he didn’t think that Basil could make any noise that wasn’t horrid.

Daniel put his head round the door . . . took a few steps into the room.

And stopped dead.

At first he simply didn’t believe it. What had happened was so amazing, so absolutely wonderful, that it couldn’t be real. Only it was real. Daniel blinked and rubbed his eyes and shook himself, but it was still there, curled up on the silken quilt: not a screaming, disagreeable baby, but the most enchanting bulldog puppy with a flat, wet nose, a furrowed forehead and a blob of a tail.

Daniel stood looking down at it, feeling quite light-headed with happiness, and the puppy opened its eyes. They were the colour of liquorice and brimming with soul. There are people who say that dogs don’t smile, but people who say that are silly. The bulldog grinned. It sat up and wagged its tail. It licked Daniel’s hands.

‘Oh, I do so like you,’ said Daniel to the little, wrinkled dog.

And the dog liked Daniel. He lay on his back so that Daniel could scratch his stomach; he jumped up to try and lick Daniel’s face, but his legs were too short and he collapsed again. Daniel had longed and longed for a dog to keep him company in that tall, grey house to which his parents came back so late. Now it seemed like a miracle, finding this funny, loving, squashed-looking little dog in place of that horrible baby.

Because Basil had gone. There was no doubt about it. He wasn’t in the cot and he wasn’t under it. He wasn’t anywhere. Daniel searched the bathroom, the other bedrooms . . . Nothing. Someone must have come in and taken Basil and put the little dog there instead. A kidnapper? Someone wanting to hold Basil to ransom? But why leave the little dog? The Boothroyds might not be very bright, but they could tell the difference between their baby and a dog.

I must go and tell Sumi, he thought, and it was only then that he became frightened, seeing what was to come. The screaming parents, the police, the accusations. Perhaps they’d be sent to prison for not looking after Basil properly. And where was Basil? He might be an awful baby, but nobody wanted him harmed.

Daniel tore himself away from the bulldog and studied the room.

How could the kidnappers have got in? The front door was locked, so was the back and the window was bolted. He walked over to the fireplace. It was the old-fashioned kind with a wide chimney. But that was ridiculous – even if the kidnappers had managed to come down it, how could they have got the baby off the roof?

Then he caught sight of something spilled in the empty grate: a yellowish coarse powder, like breadcrumbs.

He scooped some up, felt it between his fingers, put it to his nose. Not breadcrumbs. Goldfish food. He knew because the only pet his parents had allowed him to keep was a goldfish he’d won in a fair, and it had died almost at once because of fungus on its fins. And he knew too where the goldfish food came from: the corner pet shop, two streets away from his house. The old man who kept it made it himself; it had red flecks in it and always smelled very odd.

Daniel stood there and his forehead was almost as wrinkled as the little dog’s. For the pet shop had been sold a week ago to a queer-looking woman. Daniel had seen her moving about among the animals and talking to herself. She’d been quite alone, just the sort of woman who might snatch a baby to keep her company. He’d read about women like that taking babies from their prams while their mothers were inside a supermarket. The police usually caught them – they weren’t so much evil as crazy.

Daniel gave the puppy a last pat and went downstairs. Sumi was still asleep, one hand trailing over the side of the sofa. For a moment he wondered whether to wake her. Then he let himself very quietly out of the house and began to run.

Chapter Three

He ran across the bridge, turned into Park Avenue where his house was, then plunged into the maze of small streets that led between the river and the market place. Sumi’s parents’ shop was in one of these, and close by, on the corner, was the pet shop.

Daniel had been inside it often when the old man owned it, but now he stood in front of it, badly out of breath and very frightened. It was dusk, the street-lamps had just been lit and he could see the notice above the door.

UNDER NEW MANAGEMENT, it said. PROPRIETOR; MISS H. TENBURY-SMITH.

There was no one downstairs; the blinds were drawn, but upstairs, he could see one lighted window.

Daniel put his hand up to ring the bell and dropped it again. His knees shook, his heart was pounding. Suddenly it seemed to him that he was quite mad coming here. If the woman in the shop had taken Basil, she was certainly not going to hand him over to a schoolboy. She was much more likely to kidnap him too or even murder him so that he couldn’t tell the police.

He was just turning away, ready to run for it, when the door suddenly opened and a woman stood in the hallway. She was tall with frizzy hair and looked brisk and eager like a hockey mistress in an old-fashioned girls’ school. And she was smiling!

‘Come in, come in,’ said Miss Tenbury-Smith. ‘I’ve been expecting you.’

Daniel stared at her. ‘But how . . .’ he stammered. ‘I mean, I’ve come—’

‘I know why you’ve come, dear boy. You’ve come to thank me. How people can say that children nowadays are not polite, I cannot understand. I expect you’d like some tea?’

Quite stunned by all this, Daniel followed her through the dark shop, with its rustlings and squeakings, and up a narrow flight of stairs. Miss Tenbury-Smith’s flat was cosy. A gas fire hissed in the grate, there were pictures of middle-aged ladies in school blazers, and on the mantelpiece, a framed photograph with its face turned to the wall.

‘Unless you’d rather have fruit juice?’ she went on. And as Daniel continued to stare at her, ‘You’re admiring my dressing-gown. It’s pure batskin – a thousand bats went into its making. And in case you’re wondering – every single one of those bats died in its sleep. I would never, never wear the skin of an animal that had not passed away peacefully from old age. Never!’

But now Daniel felt he had to get to the point. ‘Actually, it’s about the Boothroyd baby that I’ve come,’ he said urgently.

‘Well, of course it is, dear boy. What else?’ said Miss Tenbury-Smith. ‘You’re quite certain that tea would suit you?’

‘Yes . . . tea would be fine. Only, please, Miss Tenbury-Smith, my friend is in such trouble. We’re babysitting and the Boothroyds are due back any minute and there’ll be such a row, so could you possibly give Basil back? Just this once?’

‘Give him back? Give him back?’ Her voice had risen to an outraged squeak.

‘Well, you swapped him . . . didn’t you? You kidnapped him?’ But Daniel’s voice trailed away, suddenly uncertain.

Miss Tenbury-Smith put down the teapot. Her slightly protruding eyes had turned stony. Her eyebrows rose. ‘I . . . kidnapped . . . Basil Boothroyd?’ she repeated, stunned. Her long nose twitched and she looked very sad. ‘I was so sure we were going to be friends, Daniel,’ she said, and he looked up, amazed that she should know his name. ‘And now this!’ She sighed. ‘Now listen carefully. When you have kidnapped somebody you have got him. You agree with that? He is with you. He is part of your life.’

‘Yes.’

‘And would you imagine that a person in their right mind would want to have Basil? Even for five minutes? Or are you suggesting that I am not in my right mind?’

‘No . . . no . . . But—’

‘I came to Wellbridge to Do Good, Daniel. It’s my mission in life to make the world a better place.’ She tapped the side of her long nose. ‘It hurts, you know, to be misunderstood.’

‘So you didn’t swap Basil for the little dog?’

‘Swapped him? Of course I didn’t swap him. Oh, I had so hoped that you would be my friend. I’m really very fond of boys with thin faces and big eyes. Some people would say your ears are on the large side, but personally I like large ears. But I can’t be doing with a friend who is stupid.’

‘I want to be your friend,’ said Daniel, who did indeed want it very much. ‘But I don’t understand. You’re . . . Are you . . .? Yes, of course; I see. You’re a witch!’

Miss Tenbury-Smith began to pour out the tea, but she had forgotten the tea-bags.

‘Well, I’m glad you see something,’ she said. ‘But the point is, I’m not just a witch; I’m a witch who means to make the world a better place. Now let me ask you a question. Have you ever seen a kangaroo throwing a bomb into a supermarket, killing little children?’

‘No, I haven’t.’

‘Good. Have you ever seen an anteater hijack an aeroplane?’

‘No.’

‘Or a hamster go round knocking old ladies on the head and stealing their handbags? Have you ever seen a coshing hamster?’

‘No.’

‘Exactly. It’s very simple. Animals are not wicked. It is people who are wicked. So you might think wicked people should be killed.’

‘Yes . . . I suppose so.’

‘However, killing is bad. It is wicked. And I’m not a wicked witch, I’m a good witch. And I do good by turning wicked people into animals.’

She leant back, pleased with herself, and took a sip of hot water.

Daniel stared at her. ‘You mean . . . you changed Basil into a dog? Into that lovely dog?’

‘Yes, I did. I’m so glad you liked it. I adore bulldogs; the way they snuffle and snort, and those deep chests. When you take a bulldog on a ship, you have to face them upwind because their noses are so flat. It’s the only way they can breathe. Of course, when I changed that dreadful baby, I was just limbering up. Wellbridge is a little damp, being so low-lying, and I wasn’t sure how it would affect my Knuckle of Power.’ She stuck out her left hand and showed him a purple swelling on the joint. ‘If you get rheumatism on your knuckle it can make things very tricky. But it all went like a dream. I really did it for that pretty friend of yours – so polite, and such a nice shop her parents keep with everything higgledy-piggledy, not like those boring supermarkets. Poor children, I thought, they’re going to have such a horrible evening.’

‘Yes, but you see it’s going to be much more horrible if the Boothroyds come and find Basil gone. There’ll be such trouble. So, please, could you change Basil back? If you can?’

‘If I can?’ said the witch, looking offended. ‘Really, Daniel, you go too far. And actually I was going to change Basil back in any case, sooner or later, because babies aren’t really wicked. To be wicked you have to know right from wrong and choose wrong, and babies can’t do that. But I cannot believe that the Boothroyds wouldn’t rather have the little dog for a night or two. He’s completely housetrained, did you know?’

‘Honestly, Miss Tenbury-Smith, I’m sure they wouldn’t. I’m really sure.’

‘Extraordinary,’ said the witch, shaking her head to and fro. ‘Well, in that case, let’s see what we can do. Just wait while I change my clothes.’

Chapter Four

‘Well, you seem to be right,’ said Heckie as they approached The Towers. ‘The dear Boothroyds do not sound happy.’

All the lights were on and one could hear Mrs Boothroyd’s screams halfway down the street.

‘Oh, poor Sumi!’

‘Now don’t worry,’ said the witch, who had changed into her school blazer and pleated skirt. ‘I shall pretend to be a social worker. That always goes down well. Just follow me.’

Inside the Boothroyds’ sitting-room, a fat policeman was writing things in a notebook and a thin policeman was talking to headquarters on his walkie-talkie. Mrs Boothroyd was yelling and hiccupping and gulping by turns, and Mr Boothroyd was blustering and threatening to do awful things to Sumi’s family. Sumi sat crouched on the sofa, her head in her hands. Between her shoes one could just see the dark, wet nose of the bewildered little dog.

‘Now, my dear good people, what is all this about?’ enquired Heckie briskly. ‘I found this poor boy wandering about in the street quite beside himself.’ She pointed to the letters WAW on her blazer. ‘I am from the Wellbridge Association for Welfare,’ she went on, ‘and we cannot be doing with that kind of thing.’

‘My baby’s been kidnapped! My little treasure! My bobbikins!’ screeched Mrs Boothroyd.

‘And it’s all these children’s fault!’ roared Mr Boothroyd.

‘Nonsense,’ said Heckie. ‘He’ll just have got mislaid somewhere. It often happens with babies.’

‘We’ve searched high and low, Miss,’ said the fat policeman.

But the little bulldog had heard Heckie’s voice. He crawled out from under the sofa and as she crouched down to him, he leapt on to her lap.

‘Who let that brute in again?’ raged Mr Boothroyd – and Sumi blushed and turned her head away.

‘Dogs give you fleas! They give you worms behind the eyeballs,’ screeched Mrs Boothroyd.

Heckie looked hard at the Boothroyds. She was angry, but she was also amazed. In spite of what Daniel had said, she hadn’t really believed that they would prefer Basil to the little dog. Then she gathered up the puppy and went to the door which Daniel was holding open for her, and out into the garden.

For an animal witch, turning nice animals into silly people is much harder than the other way round. Heckie’s eyes were sad as she shook off her left shoe so that her Toe of Transformation could suck power from the earth. Then she spoke softly to the bulldog, waiting till his tail stopped wagging and his eyes were closed. Only when he slept did she touch him with her Knuckle of Power and say her spells.

Ten minutes later, Heckie returned to the drawing-room. She had held the puppy close to her chest, but she carried Basil at arm’s length like a tray. His nightdress was covered in black streaks, he was bawling – but he was quite unharmed.

‘My lambkin, my prettikins, my darling!’ shrieked Mrs Boothroyd, covering him with squelchy kisses.

‘My son, my boy!’ slobbered Mr Boothroyd.

‘Where was he, Miss?’ asked the fat policeman.

‘At the back of the coalshed,’ said Heckie. ‘The obvious place to look for a baby, I’d have thought.’

‘But how did he get there?’

Heckie felt sorry for the fat policeman who so much wanted to have something to put in his notebook. ‘You want to look for a tall man with red hair, blue eyes, a black moustache, an orange anorak and purple socks. I saw him climbing over the garden wall. It’ll be him who put Basil among the coals.’

‘But what would be the motive?’ asked the policeman with the walkie-talkie.

‘Oh, that’s easy,’ said Heckie. ‘Revenge. Someone getting their own back. He’ll have bought one of Mr Boothroyd’s bath plugs and found it leaked. You know what it’s like when all the hot water drains away and you’re sitting in an empty tub all cold and blue with goosepimples . . .’

But when they had dropped Sumi off in the taxi Mr Boothroyd had been forced to pay for, Heckie turned to Daniel, looking thoughtful and serious.

‘You know, Daniel, I shall have to change my plans entirely. I had no idea people would make such a fuss and be so unreasonable. I thought they’d come to me and say: ‘‘Please, Heckie, would you turn my drunken husband into a dear chimpanzee?’’ Or: ‘‘We feel that Uncle Phillip, who is a handbag snatcher, would do better as a Two-toed Sloth.’’ That kind of thing. But now I see it isn’t so. I shall have to work in the strictest secrecy. Evil-doers will have to be flushed out!’ She peered at Daniel. ‘Might one ask why you are snivelling? Is it because there’s no one at home?’

Sumi’s parents had been there to welcome her, but Daniel’s house, as the taxi drew up, was silent and dark.

Daniel shook his head. ‘I don’t mind being alone.’ He wiped away the tear in the corner of his eye. ‘It’s that lovely bulldog. I miss him so much!’

Heckie examined his face in the light of the lamp. ‘You know, you have the right ideas. Yes, I think I might be able to use you. For I have to tell you, Daniel, that I have just had a vision. I see a band of Wickedness Hunters! Children and witches together, uniting to rid Wellbridge of Wickedness! Yes, yes, I see it all. But first, dear boy, I must get myself a familiar. What a good thing that tomorrow is Sunday. Come after breakfast and we’ll go to the zoo!’

Chapter Five

When Daniel called at the shop the following morning, he found Heckie feeding her hat.

After the quarrel with Dora Mayberry, Heckie had crept back and gathered up her Ribbon Snakes and King Snakes and the Black Mamba, and they now lived in a tank in a room behind the shop, eating boiled eggs and hissing and not being a trouble to anyone. It would have been easy for her to weave them together again and wear them on her head, but she hadn’t the heart, and because she knew that Daniel was a boy who could be trusted with people’s sorrows, she told him what had happened and how dreadfully she missed her friend.

‘We had such plans, Dora and I. She was going to have a little business making garden gnomes and nice things like that, and gradually fill the park with interesting statues. Only statues of wicked people, of course. Dora was Good, like me. Come and see her picture.’

She took Daniel up to the sitting-room and showed him the photo of Dora which she had turned with its face to the wall. The stone witch, with her square jaw and piggy eyes, was not beautiful, but Daniel said she looked interesting, like a prize fighter.

‘Yes, indeed,’ said Heckie, and sighed. ‘And you should have seen her on the netball field! But it’s all over between us.’ And she turned the photo back to face the wall.

When they had fed the other animals in the shop, Heckie went to the larder to fetch a carrot. The carrot was about half a metre long and as thick as a thigh and scarcely fitted into the shopping basket, which was a tartan one on wheels, but Heckie said it would do for their lunch.

‘My friend grows them for me. She’s a garden witch – there’s nothing she can’t do with vegetables, but they do come out rather big.’

‘What I was wondering,’ said Daniel as they wheeled the carrot towards the zoo, ‘was why you need a familiar? I mean, they’re animals that help witches to do their magic, aren’t they – and you changed Basil all right without one?’

‘I don’t need one, but I want one. And nothing ordinary like black cats or toads. I bet Dora’s trailing round with a bontebok by now at the very least.’

Wellbridge Zoo was small, but pretty and well-kept, with flower-beds between the cages. Daniel went there often because his friend Joe, whose father was a keeper in the ape house, could get him in free.

‘Now to business,’ said Heckie when they had paid and gone through the turnstile. ‘You know what we’re looking for?’

‘An animal that’s fierce?’

‘Well, not so much fierce as powerful. Mean. Strange and perhaps a little throbbing; that kind of thing.’

But the sea lions, lying about like old sofas, did not look very mean or throbbing and nor did the giraffes with their knock knees and film-star eyes. They passed the aviary and though the cassowary looked interesting with its flabby black wattles and dirty feet, Heckie did not think she really wanted a bird.

‘All that flapping is not very good for magic, I have found.’

But when they got to the hyena, pacing up and down in its cage, Heckie’s face lit up. ‘Now that is something! The way its back end just trails away and those sinister spots, and the smell!’

She wrote something in her notebook and they crossed over to the big enclosure which housed the kangaroos and wallabies – great, rat-coloured beasts with huge feet and mad, twitchy ears which Heckie liked enormously. ‘Oh, I wish I was an Australian witch,’ she cried. ‘Everything over there is so queer and extinct-looking!’

The animal houses were closer together now and Heckie was running from cage to cage, as excited as a child in a toy shop. There were penguins jumping from rock to rock with their feet together like loopy waiters; there was a rusty numbat shovelling up ants – and there was a camel in front of which she stood for a long time. It was a bull camel, tall and sneery with lumpy knees and a lower lip full of froth. Bits of dirty straw stuck to its hump, and a low rumble like thunder came from its throat.

‘I want this camel,’ said Heckie. ‘I want it terribly. But I’m going to be sensible. I’m going to be practical. I’m going to be brave.’

Daniel could see how hard it was for her to tear herself away from the camel, but in the reptile house she cheered up again. It was a silent, sinister place and every one of the animals looked as though it would help one to do magic: the crocodile, smiling in its sleep, the Bearded Basilisk, the iguana like a shrunken dinosaur . . .

In the ape house, they saw what seemed to be a very small ape in blue jeans forking fresh straw on to the floor. This turned out to be Daniel’s school-friend Joe, helping his father clean out the cages.

Joe’s mother had died when he was born and his father had reared Joe like he reared one of his orphaned apes, carrying him round in a blanket, feeding him on bottles of milk and bananas. Joe’s hair was ginger like the orang-utans’ and fell over his face; there was no tree he couldn’t climb, and when anyone annoyed him, he stuck out his lower lip and glowered exactly like a gorilla.

Daniel introduced him to Heckie who was very interested to hear that his father was a keeper.

‘Tell me,’ she said, ‘are there any empty cages in this zoo? Spare cages? In case someone was to send in some animals in a hurry? Unexpectedly?’

Joe gave her a sharp look from under his hair and said, yes, there were. ‘They’re over by the West Gate, behind the tea place.’

He went on staring at Heckie as she talked to the monkeys and the apes. Joe understood animals almost as well as his father and he knew that the way they came up to Heckie and laid their faces against the bars and tried to take her hand was quite out of the ordinary.

‘Is she an animal trainer or something?’ he asked Daniel, and Daniel said that perhaps in a way she was.

‘We’ll just have our picnic now and have a think,’ said Heckie when they had been right round the zoo. ‘Perhaps your nice friend will lend us a saw to cut up this interesting carrot. Or shall we just go across the road to The Copper Kettle?’

Daniel thought this was a good idea and soon they were sitting at a corner table, eating cucumber sandwiches and looking at Heckie’s list.

‘Of course, the baboons are unbeatable. Those red and blue behinds!’ Her eyes glinted. ‘But I like the orang-utans too: the way their hair hangs down from their armpits . . .’ She bit into her sandwich. ‘You notice I’m being brave about the camel?’

Daniel nodded and suggested the Bearded Basilisk. ‘It might fit better into the flat?’

‘Yes, but reptiles are dreadfully snooty. Coldblooded, you know. Oh dear, this is so difficult.’

Heckie was very quiet as they wheeled the carrot back across the river and the tip of her nose had gone quite white from the strain of deciding. But in the street behind Daniel’s house, she stopped and stared at a shop window. It was a Do It Yourself shop full of tools and screws and bits of shelving.

Suddenly she hit her forehead with her hand. ‘What an idiot I am, Daniel. What a complete fool! Why choose a familiar? Why not make one?’

‘Oh yes,’ said Daniel, his eyes shining. ‘A Do It Yourself familiar! The first one in the world!’

And, terribly excited, they hurried back to Heckie’s shop. Once she had made up her mind, Heckie wasted no time.

‘Do you know what I’m going to make?’

Daniel shook his head.

‘A dragon. Yes, honestly. Why not go for the best? A pocket dragon. Well, a bit bigger than that. Sort of between a rolling pin and a turkey in size. About the weight of a Stilton cheese. Oh, I can see him. Slightly fiery round the nostrils, you know, with green scales and golden claws! Let’s get the pattern book and have a look.’

She went to the bookcase and got out a book called Ferocious Dragons and Loathly Worms and began to turn over the pages. There were pictures of silvery dragons like the ones that ate princesses and were killed by St George, and gloomy, evil-looking dragons with poisonous claws and fiery tongues. But the nicest dragons were the Chinese ones. They had shaggy heads like Tibetan terriers with their hair in topknots and big, bulging eyes and wide mouths chock-full of teeth which gave them a smiling look. Daniel had seen dragons like that painted on kites and liked them very much.

‘Can you make a dragon from nothing?’ he asked when they had decided that a Chinese dragon was what they wanted.

Heckie looked shocked. ‘No, no, dear boy. I’m only a witch, you know. I can change anything into anything else, but I can’t make things from nothing. What we’ll have to do is find an animal that isn’t happy any more. An animal that’s tired of life – and then I can change it. To mess about with an animal that was enjoying life would be quite wrong.’

They went downstairs to the shop to see if there was an animal there that was bored with living, but there wasn’t. So they went to the park because Heckie thought she remembered seeing a duck that was no longer glad to be alive and, sure enough, there it was, sitting in a clump of rushes by the pond. It was a white Aylesbury drake; its eyes were filmed, its feathers were limp. The other ducks were swimming and diving and gobbling up bread that the children threw, but not this duck. This duck had turned its face to the wall.

Heckie put out an arm. The duck did not have time even for one ‘quack’ before it found itself zipped into the tartan shopping basket on wheels and bundled off to the pet shop.

‘Can I watch you?’ begged Daniel when they had unpacked the animal and set it down on the kitchen floor. ‘Can I watch you make a dragon, please?’

‘No, dear boy, I’m afraid not. And you wouldn’t like it, you know. It’s not just my knuckle – a lot of power comes from my feet. Things happen down there that are not suitable for anybody young.’ She looked down at her toes and sighed. ‘If you come tomorrow after school, the dragon should be ready,’ said Heckie, and Daniel had to be content with that.

In the staffroom at Wellbridge Junior School, the deputy head was in a temper. ‘I’ve had another letter from those professors complaining about Daniel’s work. They say they’ll take him away and send him to a private school if he doesn’t do better.’

Miss Jones, who was Daniel’s class teacher, put down her cup with a clatter. ‘I wish they’d leave him alone. There’s nothing wrong with Daniel; he’s a thoroughly nice boy and his work’s perfectly all right. If they spent a bit more time at home with him instead of nagging about his marks, there’d be some point.’

The deputy head nodded. ‘I’ve gone past that house again and again and there’s no one in. He’s got a lost look in his eyes sometimes, that child. It’s a pretty turn of affairs when the most deprived child in the class is the son of two rich professors.’

But when Miss Jones went to take her class for English, she thought that Daniel looked more cheerful than he had done of late – and indeed Daniel wasn’t worrying about how he was going to do in the spelling test or whether he had passed his music exam. He was thinking that in a few hours he would see a dragon made out of an Aylesbury duck, and nobody who thinks that can look unhappy.

Of course, it would happen that on the one day on which Daniel was longing to get away, his parents were both in for tea.

‘Well, how did you get on with your spelling test?’ asked the Professor Trent who was Daniel’s father. He was tall, with greying hair and a big nose.

‘I hope you got ten out of ten,’ said the Professor Trent who was Daniel’s mother. She too was tall, with thick spectacles and a strong chin. When they were both standing looking down at him, Daniel felt a bit like a puppy who has made a puddle on the carpet.

‘I got eight out of ten,’ said Daniel, hoping that this would be all right, but it wasn’t.

‘Really?’ said Daniel’s father. ‘And what words did you get wrong?’

Daniel sighed. ‘Separate,’ he said. ‘And mystify.’

Daniel’s parents thought this was odd. Daniel’s father had been able to spell mystify when he was four years old, and Daniel’s mother said that surely when one understood that separate came from the Latin word separare there could be no difficulty. ‘How many did Sumi get right?’ she wanted to know.

‘She got them all right. She always does.’

Both professors shook their heads. ‘It seems extraordinary, Daniel, that a girl who does not even speak English at home should do so much better than you.’

Daniel said nothing. One day he meant to do something that would surprise his parents and make them proud of him – only what? If the house burnt down he could drag them from the flames (though they were rather large) and if there was a flood he could commandeer a boat and row them to safety. But so far there had been no fire, nor had the streets of Wellbridge turned into rivers, and sometimes Daniel thought that he would never be the kind of boy they wanted.

But when tea was over at last and he slipped out of the house, his face soon lost its pinched, dejected look. He took a deep breath of air and then he began to run.

Heckie seemed pleased to see him, but there was something a little odd in her manner.

‘Is he finished? Have you done it?’ asked Daniel eagerly.

‘Of course,’ said Heckie stiffly. ‘What I do, I do. It’s just . . .’

She led him upstairs and pointed to a dog basket she had brought up from the shop. The new familiar was sitting in it: a Chinese dragon about the size of a dachshund, with a black topknot of hair, big red eyes, fiery-looking nostrils and a pair of wings set close behind his ears.

‘Oh!’ said Daniel. ‘He’s beautiful! He’s the most beautiful dragon in the world!’

‘Yes, he is, isn’t he,’ said Heckie. ‘Most of him, anyway . . .’

Daniel moved closer. The dragon’s neck and shoulders were covered in green and golden scales, his pearl-tipped talons gripped the rim of the basket and his teeth were pointed and razor-sharp.

So far so good. It was the back of the dragon that was . . . unexpected.

Heckie cleared her throat. ‘You see, I was just in the middle of changing him when the bell rang and it was the postman. You know how exciting it is when the postman rings. It might mean anything.’ And Heckie blushed, for she had thought it might mean a letter from her friend Dora to say that she was sorry. ‘I left the window open and the pages blew over in the book and . . . well, you see.’

‘Yes,’ said Daniel.

The front end of Heckie’s new familiar was a dragon, but the back end was a worm. It was not an earthworm, it was a Loathly Worm like in the book – but it was a worm. There were twelve segments, each bulgy and carrying a pair of blobby legs, and though the dragon part was green and gold and scaly, the worm part was smooth and pale with faint pink spots.

‘What shall I do?’ asked Heckie, and Daniel was very touched that she, a witch of such power, should turn to him.

Daniel was usually a shy, uncertain boy, but he knew exactly what she should do. ‘Nothing! Please don’t do anything. He’s absolutely splendid as he is. I mean, any old witch could have a dragon for a familiar, but there can’t be a single witch in the whole wide world who has a dragworm!’

Heckie smiled. ‘I’m glad you feel like that, dear boy. Because, to tell the truth, it would hurt me now to change him. We’ll soon get him trained up. He doesn’t talk yet, but he understands quite a lot already.’ She patted the dragworm’s head and he shot out his forked tongue and licked her hand. ‘We’re in business, Daniel. You’ll see. This time next year there won’t be a single wicked person left in the length and breadth of Wellbridge!’

Chapter Six

The Wellbridge Wickedness Hunters met in Heckie’s sitting-room the following week.

Heckie had asked all the wizards and witches in the town to join and she had hoped that they might turn out to be a bit like Robin Hood and his Merry Men, but they had not. Mr Gurgle, a wizard who kept a grocer’s shop in Market Square, was not at all like Robin Hood. He was a small, bald man who spent his time trying to make a cheese that could walk by itself. Not a cheese that could crawl – quite a lot of cheeses can do that – but a cheese that could walk right across a room without help. And Boris Chomsky, the mechanical wizard who serviced the hot air balloons the witches used, wasn’t like Robin Hood either. He was a Russian with a long, sad face and wore a woollen muffler which was stained with oil because he worked in a garage.

Next to Boris sat Frieda Fennel, the garden witch who had grown Heckie’s carrot. Frieda had green fingers which meant that anything would grow for her, but it was difficult to stop it growing. When Frieda scratched her ear or rubbed her neck, little buds or leafy shoots burst out where she had touched herself, so anyone sitting near her had to keep her tidy with garden shears.

And there was Madame Rosalia, who had been Miss Witch 1965 and didn’t let anyone forget it. Like most beauty queens, she was a show-off and was sitting with her chair floating halfway to the ceiling, just to be different. She kept a beauty parlour and always knew exactly what every witch should wear.

‘Whiskers are in this year,’ she would say, ‘and moles are out,’ which annoyed Heckie. If you wanted whiskers you wanted whiskers and if you wanted moles you wanted moles. What was in or out had nothing to do with it.

But if the witches and wizards were not quite what Heckie had hoped for, she felt cheered as soon as she looked at the sofa where the three children were sitting very straight with their knees together and their eyes bright as they took in what was going on.

Heckie had known at once that Sumi and Joe could be trusted, and when Daniel, during break at school, had told them who Heckie was, neither of them had been surprised.

‘I knew,’ said Joe. ‘The way that gorilla tried to hold her hand.’

Sumi too had guessed. As she said, if someone has red hair they’re not going to have a black moustache – Heckie had to have made up the man in the Boothroyds’ garden. But though Joe was excited at once about becoming a Wickedness Hunter and tracking down evil people for Heckie to change, Sumi was not so sure.

‘I don’t know . . . People have souls, don’t they?’ she’d said, winding her long hair round her fingers. ‘What happens to them when they’re turned into animals?’

‘Animals have souls too,’ said Daniel. ‘That bulldog puppy was bursting with soul.’

But Sumi was still troubled. ‘I think it could go wrong. I think it could all go horribly wrong.’

But in the end, she’d agreed to join the club, if only to make herself useful. And already she had been useful. The mugs of tea that the witches and wizards were drinking all had tea-bags in them, and the biscuits they were eating came from her parents’ shop.

And between the wizards and the children, sat the dragworm in his basket.

Heckie now made a speech. She welcomed everybody and said how pleased she was to see them, and then she told them the kind of person she was looking for.

‘What I’m after,’ she said, ‘isn’t someone who’s just lost his temper and battered his bank manager to death with a hammer. Battering your bank manager to death with a hammer is not good, of course, but anyone can lose their temper and some bank managers are very annoying. What we’re looking for is people who do evil day after day, knowing that they are doing it, and still going on.’

‘Like flushers,’ interrupted the cheese wizard, getting excited. ‘Flushers want changing.’

‘What’s a flusher?’ asked Joe – and Heckie explained that it was a person who flushed unwanted pets down the lavatory. ‘Goldfish, newts – even terrapins. What’s more, flushers often turn into dumpers,’ she said, her eyes flashing. ‘People who dump dogs on the motorway when they stop being dear little puppies. And dumpers we definitely want!’

She then became practical. ‘You must remember that as soon as a wicked person becomes an animal, he has to be protected and cared for. If I turn an armed robber into a wombat he is not a wicked wombat, he is a wombat and has to be taken quickly to the zoo. And I shall need help for that.’

She looked at Chomsky, the mechanical wizard, who nodded and said he had a van which would do.

Madame Rosalia, whose underclothes were showing as she floated in her chair, now said that Heckie was wasting her time. ‘Whatever you do there’s always more and more wickedness in the world. Look at the newspapers! Every day there’s some grandfather starving a child to death in an attic, or a hit and run motorist leaving a boy in the road. There’s always been evil in the world and there always will be.’

For a moment, Heckie looked tired and sad. Witches only live for three hundred years and she knew better than anyone how much there was to do. Then she brightened. ‘I think you forget,’ she said, ‘that I don’t just have all you dear people to help me. I have my familiar!’ She pointed to the drag-worm, still sitting peacefully in his basket. ‘With a familiar like that, how can I fail?’

There was a pause. Then from up in the air, there came a titter.

‘Come, come, Heckie, you don’t think that funny-looking thing is going to be any use?’

‘It would certainly be most unwise to expect anything from . . . er . . . that,’ said the cheese wizard pompously.

‘Poor thing, he’d be better dug in for manure,’ said the garden witch.

It was exactly at this moment that there was a loud ring at the doorbell of the shop.

‘Drat!’ said Heckie. ‘I put up a notice saying SHOP CLOSED. Why don’t they go away?’

But whoever it was didn’t go away. There was another loud peal of the bell.

‘It’s someone with a white Rolls-Royce,’ said Joe, who had gone to the window. ‘An absolute whopper, and there’s a chauffeur driving it.’

Leaning out, the children could see the woman who was ringing the bell so impatiently. She was wearing a fur coat, white like her car, and her hair was piled up into a kind of tower and looked as though it had been sprayed with gold paint.

The bell rang for the third time.

‘Oh, blast the woman! I’d better go and see.’ Heckie opened the door and the dragworm decided to follow her. This was not so simple. His front end bounded out of the basket quickly enough, helped by the whirring of his little wings. But then he stopped and a frown appeared between his shaggy eyebrows. The worm part of him had twenty-four legs, a pair on each of his bulges, and it was not easy for him to decide which one to start walking with.

The wizards and witches tittered, and the children glared at them.

Then all at once, the legs on the third bulge from the end started to move, which set off all the others, and, suddenly looking very happy, the dragworm bounded and slithered down the stairs.

In the shop, Heckie tucked him up behind one of the food-bins so that no one could see him. Then she opened the door and the woman in the white fur coat swept in. She was carrying a birdcage with a cover which she took off. Inside was a large green and orange parrot.

‘Where’s Sam?’ said the parrot, his head on one side.

‘I want you to buy this bird,’ said the woman in a bossy voice.

‘I’m afraid I don’t buy birds from private people. One can never be sure that they are not diseased.’

‘This parrot is not diseased,’ said the woman huffily, and once again the parrot said: ‘Where’s Sam?’

‘Where is Sam?’ asked Heckie.

‘Sam was his owner. He’s gone away and because I am a kind and caring person, I offered to find a home for the parrot. I’ll take fifty pounds.’

Heckie was about to say no, but the parrot edged closer on his perch and she saw his eyes. ‘I’ll give you forty,’ she said.

To her surprise, the woman took it and left.

‘I’ll see you later,’ said Heckie to the parrot, and went back to the meeting.

‘Now,’ she said, when she was back in the sitting-room. ‘Is there anything else—’

She broke off. Daniel and Sumi had both leapt to their feet and run towards the door.

‘Oh, what has happened?’ cried Daniel.

The dragworm had managed to get back upstairs but there was something terribly wrong with him. His breath came in rasping gasps, his wings were limp and the hair on his topknot had turned quite white! Worst of all was his wormy end. It had been smooth and pale with gentle pink splodges. Now all the splodges were horribly inflamed, raised up from the skin like boils, and the centre of every one was full of pus.

Up to now, Heckie’s familiar had never made a sound, but as they carried him back to his basket, his head fell back and from his poor, sick throat there came a tragic and despairing: ‘Quack!’

Nobody laughed. Even the witches and wizards who had jeered knew that when people are in trouble they often go back to their childhood, crying or calling for their mothers. The dragworm had gone back to his early life – the life when he was a duck.

Heckie was beside herself, running backwards and forwards with medicines and blankets, and it was the garden witch who said: ‘Wait! I’ve seen this before. Seen it with Mad Millicent’s familiar.’ She scratched her head, but Heckie was far too worried to clip off the green shoot that burst out between her eyebrows. ‘The fiercest witch in the east, she was, and her familiar with her.’

The cheese wizard nodded. ‘That’s right. He was a lizard and he’d come on just like that when there was some evil in the place. And Wall-eyed William’s familiar too. An eagle, he was – a real brute and he used to come out in great red boils under his feathers. A proper help it was to William.’

‘You mean . . .’ Heckie looked up and she was blushing. ‘Are you saying . . .? Oh, surely not. I’m only an ordinary witch. Surely I couldn’t have made one of . . . you know . . . them?’

The wizards and witches nodded and looked at Heckie with a new respect.

‘Made what?’ Joe wanted to know.

‘A detector! A wickedness detector! A familiar who comes over queer when he meets anyone wicked!’ cried Heckie, clapping her hands, and Daniel felt quite cross. How could she look so pleased when the dragworm was suffering? Though actually he was beginning to look a little better: some of the black was returning to his hair and the spots were fading. ‘A wickedness detector. Oh my, oh my! So we’ll always know for certain whether somebody’s evil or not! Well, there’s nothing to stop us now!’

‘Yes, but who made him come out in spots like that?’ asked Joe.

Everybody looked at everybody else. In the silence, they could hear the parrot still asking: ‘Where’s Sam? Where’s Sam?’

‘Of course!’ cried Heckie. ‘The woman in the shop. The woman with the white Rolls-Royce. After her, children! Find out everything you can about her. Everything!’

Chapter Seven

It didn’t take the children long to trace the owner of the white Rolls-Royce. Her name was Mrs Winneypeg and she was one of the richest women in Wellbridge. She didn’t just have a white Rolls-Royce, she had a white BMW and a white Jaguar. She lived alone in a house with seven bedrooms and a private swimming pool and owned seven fur coats, three of them mink.

And she made her money looking after old people.

‘But that’s a good thing to do, surely?’ said Daniel when they had reported back to Heckie. ‘So why was the dragworm so ill when he saw her?’

Could the dragworm be wrong? Nobody thought so, but it was odd all the same.

‘We’ll just go on sniffing round,’ said Heckie. ‘For one thing, I’d like to know why she sold that parrot.’

For the parrot still said nothing except: ‘Where’s Sam?’ and had to be coaxed to eat.

The way Mrs Winneypeg looked after old people was to run a number of rest homes where they could go when they were too old or ill to look after themselves. They were called the Sundown Homes and it so happened that one of them was at the bottom of Daniel’s street. It was made up of three old houses knocked together and from the front it looked nice enough. The brass plate was brightly polished, the paintwork looked new.

But now Daniel slipped in to the alleyway behind the houses, where no one ever went, and here it was very different. The windows were dirty, the dustbins were overflowing, and one could see the wispy grey heads of the old people herded together in a dingy room.

The children began to ask questions in the neighbouring shops and to hang round the home to see if they could find out more, but it seemed that nobody wanted to talk about Mrs Winneypeg and her Sundown Homes. And then, on the third day, when Daniel just ‘happened’ to be loitering there after school, the door burst open and a nurse in a blue uniform came stumbling down the steps and bumped right into Daniel. She was Irish and very young, and she was crying.

‘That place – that awful place!’ she sobbed. ‘I can’t stand it any more. I’m leaving.’

And because Daniel had a listening sort of face and she had to talk to someone, she told him what it was like in the building she’d just left. She told him about the bullying and the disgusting food and the way the old people were sent up to bed at six o’clock to save the heating. She told him about Miss Merrick who so loved flowers and had been told she could have a window-box, and then when she spilled a little bit of earth because her hands were shaky, Mrs Winneypeg had screamed at her and taken the window-box away. She told him about Major Holden who’d fought in two world wars and asked for some boot polish because he liked to keep himself neat even if he couldn’t see too well, and who’d been locked in his room for making a fuss.

‘She’s a fiend, that Mrs Winneypeg – she ought to burn in hell,’ said the nurse, mopping her eyes. ‘All her homes are like that and the poor old things never get out once she’s got hold of them. She takes their pension books and their savings and burns the letters they write, so no one ever knows.’

‘Can’t the council do anything?’ Daniel asked.

The nurse shrugged. ‘People have complained, but she’s buttered up the councillors for years. I meant to stick it out, but that old chap and his parrot was the last straw. Such a nice bloke – been in the navy all his life and no bother to anyone. He only came because she said he could keep his parrot, and now she’s told him it’s dead. You should see him – he won’t last a month the way he’s going. And the parrot isn’t dead! I saw the chauffeur put it in the boot of her car. She’ll have flogged it or torn its feathers out for a hat.’

‘Is his name Sam?’ asked Daniel. ‘The gentleman with the parrot?’

The nurse blew her nose and looked at Daniel. ‘Yes,’ she said. ‘It is.’

So now they knew why the dragworm had come out in those dreadful boils. Mrs Winneypeg was what is called a Granny Farmer, and there is probably nothing more unpleasant in the world.

But Mrs Winneypeg was about to get a big surprise.

A week later, a new resident arrived at the Wellbridge Sundown Home. Miss Smith was ancient and tottery and deaf – and she was very rich. Mrs Winneypeg was waiting to greet her and her greedy eyes lit up when she saw the poor old thing helped out of the taxi by her great-nephew. She wasn’t going to give any trouble, that was certain! And the nephew and his family were off to Australia, she’d said on the phone, so there’d be no relatives to poke and pry.

‘It’s very kind of you to let me stay in your lovely home,’ quavered Miss Smith – and winked at Daniel. Madame Rosalia might be a show-off, but there was nothing she couldn’t do with make-up. Heckie’s wrinkles would have fooled anyone; her hair was white; brown blotches covered her skin.

‘Not at all. I’m sure you’ll be very happy with us,’ said Mrs Winneypeg in a plummy voice. ‘You’ve brought some money with you? Cash, I like – it makes less work.’

Miss Smith fumbled in her handbag.

‘That’ll be fine,’ said Mrs Winneypeg, grabbing some notes. ‘Now if your dear nephew will just say goodbye, we’ll soon make you comfortable.’

An hour later, Heckie was in a small bedroom in which four beds had been shoved so close together that you could hardly move between them. Three wispy-haired ladies in nightdresses sat one on each bed, shivering with cold.

‘You shouldn’t have come,’ said one of them hopelessly. ‘It’s a dreadful place this.’

‘Oh, I expect we can soon get things cheered up,’ said Heckie. But she was so angry she could hardly speak. She’d decided not to do anything till she was sure that the home was as bad as the young nurse said. Now she knew that it was worse. She’d seen Major Holden tied to his chair because he liked to wander about and the staff said he got in the way. She’d seen old Sam force-fed with revolting stew because he wouldn’t eat since he lost his parrot and Mrs Winneypeg didn’t want him to die and bring the doctor to ask awkward questions. She’d seen a woman as thin as a skeleton slip on the bathroom floor and be scolded for carelessness . . .

At eight, a nurse came to turn out the light.

‘I’d like a hot-water bottle,’ said Heckie. ‘I’m cold.’

‘A hot-water bottle!’ said the nurse. ‘You must be out of your mind!’

All the kind nurses had left; only the cruel ones could stand working for Mrs Winneypeg and most of them weren’t real nurses at all.

At midnight, Heckie got up and stood by the window. Everything was ready; all her helpers knew what to do. Daniel and Sumi were taking it in turns to mind the shop and sit with the dragworm; Joe had ‘borrowed’ his father’s keys to the West Gate of the zoo and would come with Boris in his van to drive whatever it was to safety.

Only what was it going to be? Heckie wasn’t sure. Nothing cuddly, of course. ‘I’ll just have to see how I feel when the time comes,’ she said, and went back to bed.

Breakfast was lumpy porridge and dry bread.

‘I want some butter,’ said Heckie. ‘I’ve paid good money to be here and I want some butter on my bread.’

After breakfast she said she’d like to go out for a little walk and at eleven she wanted a nice cup of coffee.

By lunchtime it was clear that something would have to be done about Miss Smith and the matron went to ring Mrs Winneypeg.

‘She’s a troublemaker, Mrs Winneypeg. I don’t know what to do with her.’

‘Do with her? Do what we always do,’ snapped Mrs Winneypeg. ‘Undress her, take her teeth out and shut her in her room.’

‘Well, I tried . . .’ Matron broke off, not really able to explain why it wasn’t easy to undress Miss Smith. ‘Her teeth don’t take out,’ she complained.

‘All right; I’m coming anyway at three o’clock to do the accounts. I’ll soon sort her out.’

And Heckie, who had been listening at the door, held up three fingers to Boris, waiting in the street in his parked van, and settled down to wait.

The residents were sitting in a circle in the lounge when the white Rolls-Royce drew up in front of the door. Heckie could see the way they cowered at the sight of it and her chin went up.

‘Listen,’ she said quickly. ‘How many of you can stand up without help? How many of you can walk?’

The circle of faces stared at her blankly.

‘Come on,’ she said. ‘Some of you can, I know. I’ve seen you.’

Still the poor browbeaten creatures just stared at her. Then slowly, Major Holden’s hand went up; then Sam’s . . . then those of the ladies who shared Heckie’s room – until almost everybody’s hand was raised.

‘Good,’ said Heckie. ‘Because I’m going to have a few words with Mrs Winneypeg and I want you to stand quite close in a circle. I need her to come right up to me – I don’t want her running away. And I don’t want . . . anything else running away either. Can you do that?’

The old people nodded. A little colour had come into their faces and Major Holden put up his hand in a salute.

The door opened and Mrs Winneypeg came into the room. She saw all the residents dozing as usual, and she marched straight up to Miss Smith.

‘Now then, I hear you’ve been making trouble,’ she said. ‘Just exactly what is the matter?’

Heckie rose from her chair. ‘Everything is the matter! Just exactly everything. This place is a disgrace. The food is revolting, the staff are unkind and you are a vicious woman!’

Mrs Winneypeg’s mouth opened; her chins quivered. ‘How dare you! How dare you speak to me like that!’ She marched towards Heckie which was exactly what Heckie wanted. And the old people had heard and understood. They were doing what Heckie had asked. One by one, with their walking frames and their sticks, they stood in a circle round Heckie and Mrs Winneypeg. They were frail and tottery, but there were a lot of them.

‘Well, I do dare. Why can’t Major Holden have some boot polish when he’s paid you thousands of pounds? Why did you take away Miss Merrick’s window-box? And where is Mr Sam’s parrot, answer me that?’

‘Why you . . . you disgusting old woman. I’ll have you put away! I’ll have you put in a loony bin. I’ll ring the hospital and tell them to come with a strait-jacket.’

This threat had always worked before, but Miss Smith only laughed. ‘Try it! Just you try it!’

Mrs Winneypeg blinked because Miss Smith seemed taller somehow and her voice had changed. But she moved forward and grabbed Heckie’s arm.

And now Heckie had her. Her own free arm came round Mrs Winneypeg’s fat throat. She kicked off her slipper and her toe curled and throbbed with the power that came from it. Mrs Winneypeg was scared now, she wanted to get away, but she was caught in a ring of old people. If she pushed through, someone would probably keel over and die and that meant doctors and people asking questions. And Heckie’s grip was tightening. Her knuckle glowed like a ring of flame!

‘Sploosh!’ spluttered Mrs Winneypeg. ‘Shluroop . . . Oink!’

And then it was over! At the last minute, Heckie had known exactly what would turn out best. And as they saw what had happened, there appeared on the faces of the old people a look of wonder, and one by one, their wrinkled faces broke into smiles.

But of course no one believed them afterwards. When Mrs Winneypeg had been gone a few days and the police came, and the inspectors from the council, no one believed a bunch of old people when they explained what had happened. Old people have fancies, everyone knows that. But the inspectors were so shocked by what they found in the Sundown Homes that they closed them then and there and moved the residents to council homes where they were properly cared for and had plenty to do. Miss Merrick was given a little bit of garden and Major Holden was put in charge of all the shoe cleaning, not just his own, so that everybody looked smart. And Sam’s parrot stopped saying: ‘Where’s Sam?’ and said some other things instead – things it is better not to mention because he’d been at sea with Sam for many years and had picked up some very fruity oaths.

But still no one believed the old ladies and the old gentlemen. Not even when a brand new warthog turned up in the Wellbridge Zoo – a warthog with a greedy snout and blue eyes and a way of banging its back parts furiously against the sides of the cage. Not even then.

Chapter Eight

A new statue had appeared in Kidchester Town Park. It was made of marble and very lifelike. You could almost feel the hair on its moustache and the waxy blobs inside its ears.

The council thought that the statue had been put up by the Lord Mayor and the Lord Mayor thought it had been put up by some ladies who called themselves the Friends of Kidchester and wanted to make their town a beautiful place.

But the statue hadn’t been put up by any of these people. It had been dragged there in the middle of the night by the stone witch, Dora Mayberry, who had been Heckie’s friend.

Dora had found a nice garden gnome business in Kidchester which was about thirty miles from Wellbridge. She made dwarves and fairies and mermaids for people to put round their garden ponds, and in her spare time she tried to Do Good because that was what she and Heckie said that they would do. When she turned Henry Hartington to marble and put him in the park, she was certainly making the world a better place. She had heard Henry’s wife scream night after night while he beat her, and seen his children run out of their house with awful bruises, and when she met him rolling home from the pub, she had simply looked at him in a certain way and that was that.

But she was lonely. She missed Heckie all the time. Dora was shy – she was apt to grunt rather than speak and this made it difficult to make new friends. Far from having a bontebok for a familiar, Dora didn’t have a familiar at all. What she did have was a ghost: a miserable, wispy thing which had come with the old wardrobe Dora had bought to hang her clothes in. The ghost was a tree spirit who had stayed in her tree when the woodmen came with their axes, and floated about between the coathangers, begging Dora not to chop down the wardrobe.

‘I wonder if I should write to Heckie,’ said Dora to herself as she lowered a soya sausage into boiling water for her supper. ‘But why doesn’t she write to me?’

Then she went out to the shed to feed her hat. She too had gathered up the snakes that hissed and slithered on the lawn after the quarrel and brought them with her to her new home. But the hat was really the only pet that Dora had so she was feeding it too much and it was getting fat. The Black Mamba was like a barrel – soon it would be impossible to tie it into a bow.

Oh dear, thought Dora, nothing seems to be going right.

There was plenty to do in Kidchester. She had plans for Dr Franklin who kept twelve dogs in the basement of his laboratory and was doing the most horrible experiments with them. Not experiments to test new medicines, just experiments to test face creams for silly women who were afraid of getting old. Dr Franklin would look nice in granite and she knew exactly where she was going to put him: by the fountain in the shopping centre so that the children could climb on him and the pigeons would have somewhere to sit.

But nothing is much fun if you are lonely, not even Doing Good – and when poor Dora got back to the kitchen, the saucepan had boiled dry and the sausage had exploded in a most unpleasant way.

Should I move to Wellbridge in secret? thought Dora, scraping the sausage into the dustbin. Perhaps if we met by accident, Heckie and I would fall into each other’s arms? But if she cut me dead, I couldn’t bear it.

And poor Dora stood rubbing her nose, not knowing what to do.

Chapter Nine

Warthogs are not beautiful, with their hairy grey bodies and messy snouts, but the new warthog which had arrived in Wellbridge Zoo was very popular. Lots of people came and watched it snort and snuffle and wallow in its trough, and the way it ignored the other warthog in the cage, barging into him as though he wasn’t there, made everybody laugh. Perhaps it was the mysterious way the animal had arrived, sent by an unknown person as a gift to the zoo, that made people so interested. It had turned up in the middle of the night with a label round its neck which said MY NAME IS WINNIE. But whatever the reason, it certainly pulled in the crowds.

The dragworm, meanwhile, settled down happily in Heckie’s shop. Everyone made a fuss of him, even the wizards and witches who had sneered, but he was not at all conceited. What he liked best was a quiet life, sleeping in his basket, going for careful walks with enough time to think about which of his legs was which – and having baths. Because of having been a duck, the dragworm loved to be in the water, and he was never happier than when he was sitting in Heckie’s bathtub with Sumi washing his hair and Daniel scrubbing his back.

Heckie was still hoping that he would learn to talk. Familiars often do and it is a great comfort to witches having someone to speak to when they are alone. But though he understood so much of what was said to him, the dragworm didn’t open his mouth except to smile or yawn . . . or eat.

The dragworm was very fond of eating and what he ate (because he was, after all, a dragon) were princesses. Not real ones, of course; they would have been too big and anyway there weren’t any in Wellbridge, but princesses made out of gingerbread which the children baked for him in Heckie’s oven.

And it was a batch of these princesses which led Heckie to a man called Ralph Ticker who must have been about the nastiest person in the world.

Heckie wasn’t after Ralph Ticker, she didn’t even know he existed; she was after a mugger who had broken the skull of an old lady in a back lane and snatched her handbag. Heckie had decided to turn him into an okapi which is a beautiful animal halfway between a zebra and a giraffe. Wellbridge Zoo didn’t have one, and she thought it would be nice if they did, so she spent the evenings tottering through the back alleyways of Wellbridge with a handbag full of money, waiting for the mugger to come, but so far he hadn’t.

It was half-term. This was usually a bad time for Daniel. Sumi’s aunts and uncles came to visit and she went on outings with her cousins, and Joe spent his time with his father in the zoo. Up to now, Daniel had dreaded the holidays which meant being alone in the tall, gloomy house while his parents went on going to the university.

But now it was Daniel who was the lucky one because he could spend all his time in Heckie’s shop. And it was Daniel who went to the market to buy half a dozen eggs, and Daniel who baked the princesses for the dragworm’s supper.

He was whistling as he took the baking tray out of the oven and put in the currants for the princesses’s eyes and the slithers of glacé cherries for their mouths. They had come out beautifully, with their crowns scarcely wonky at all, and as soon as they were cool enough, he scooped one out and put it on the dragworm’s plate.

The dragworm bounded out of his basket; he put his snout down on the plate. Then he lifted his head and gave Daniel a look. And what the look said was: ‘What exactly is this rubbish?’

Daniel was annoyed. ‘They’re absolutely fresh. I baked them myself. Now please eat up and don’t make a fuss.’

He held the princess up to the dragworm’s nose. The dragworm closed his eyes and shuddered. Then he turned his back on Daniel and climbed back into his basket.

It was at this moment that Heckie came back. She was not in a good temper because as she had been hovering in a dark lane, hoping for the mugger, a kind policeman had come and insisted on seeing her home.

‘The dragworm’s off his food. He won’t eat his princess.’ Daniel was upset. When your parents have told you for years and years that you’re no good, you don’t have much confidence, and Daniel was beginning to wonder if he’d done something wrong.

Heckie frowned. ‘It doesn’t look to me as if he’s sickening for anything. I hope he’s not going to turn faddy.’

She broke off a leg and held it under the drag-worm’s nose. Once again, the dragworm turned away and if he’d been able to speak, there’s no doubt that what he would have said was: ‘Yuk!’

Daniel now took Heckie into the kitchen and showed her exactly what he had used to bake the gingerbread: the flour, the sugar, the spices, the honey . . .

‘And one of these,’ he said, holding up the carton which had the words FRESH FARM EGGS stamped on the box. ‘But it wasn’t rotten. I smelled it carefully.’

There were five eggs left in the carton. Heckie picked up one and carried it to the window. ‘Oh dear,’ she said. ‘Oh dear, oh dear!’ And then: ‘No wonder the poor dear creature wouldn’t eat. For a wickedness detector an egg like this would be quite impossible to swallow.’

Daniel was puzzled. ‘But surely . . . an egg can’t be wicked, can it?’

Heckie was still holding the egg to the light and shaking her head to and fro. ‘Not wicked, perhaps. But unhappy . . . full of bad vibes.’

‘An egg!’

‘Why not? An egg is made up of the same things as a person. Everything in nature can suffer – plants . . . seaweed . . . Seaweed can be absolutely wretched, you must have seen that.’

So they gave the dragworm some dog biscuits, which he ate, and it was decided that Daniel would go to the market first thing in the morning and ask the stallholder where she got her eggs.

‘Because an unhappy egg means an unhappy chicken,’ said Heckie, ‘and an unhappy chicken we cannot and will not allow.’

The lady who had sold Daniel the fresh farm eggs was helpful. They came, she said, from the Tritlington Poultry Unit, about ten miles north of Wellbridge.

‘They weren’t bad, I hope?’ she said anxiously. ‘I’ve been promised they’re not more than two days old.’

Daniel said, no, they weren’t bad, not like that.

Two hours later, he got off the local train at Tritlington. It was eleven o’clock in the morning and the little station was almost empty. He asked the way to the poultry unit and was directed down a footpath which ran across two fields, and over the river, to some low, corrugated iron buildings.

‘But he won’t thank you for going there,’ the station-master told Daniel.

‘Who won’t?’ asked Daniel.

‘Mr Ticker. The owner. Keeps himself to himself, does Mr Ticker.’

As Daniel made his way down the path, he wondered if he had been wise to come alone. But both Sumi and Joe were helping out at home, and anyway what was the use of being a Wickedness Hunter if you didn’t do anything?

Mr Ticker’s poultry unit was surprisingly large. There were two buildings, each of which looked more like an aircraft hangar or a railway shed than a farm. A high fence surrounded the area and there were notices saying: KEEP OUT and TRESPASSERS WILL BE PROSECUTED. Daniel’s heart was beating rather fast, but he told himself not to be silly. Mr Ticker was only a chicken farmer; what could he do to him?

Daniel reached the door of the first shed. There was nobody to be seen: the high door was bolted and barred and above it was another notice saying NO ENTRY.

He walked over to the second building. Here the door was open a crack. He slipped inside.

The light was poor and at first, mercifully, Daniel could scarcely see. Only the smell hit him instantly: a truly awful smell of sickness and rottenness and decay.

Then came the sounds: half-strangled cries, desperate squawks . . .

But now his eyes were becoming used to the gloom. He could make out rows and rows of wire cages piled from floor to ceiling on either side of narrow concrete corridors that seemed to stretch away for miles.

And he could see what was inside the cages. Not one chicken, but two, packed so close together that they could hardly turn their heads or move. Unspeakable things were happening in those cages. In one, a bird had caught its throat in the wire and choked; in another, a chicken driven mad by overcrowding was trying to peck out its neighbour’s eyes. There were cages in which one bird lay dead while the other was pressed against its corpse. And yet somehow, unbelievably, the wretched creatures went on laying eggs – large brown eggs which rolled on to the shelf below, ready to be driven to Wellbridge Market and make Ralph Ticker rich.

Daniel was turning back, knowing he’d be sick if he stayed any longer, when he heard voices at the far end of the shed.

‘There’s another seventeen birds died in the night, Mr Ticker.’

‘Well, mince ’em up, feed them to the rest and burn the feathers out at the back.’

‘I don’t like to, sir. People have been complaining about the smell. If they call the RSPCA . . .’

‘They won’t.’ And then: ‘Who’s that up there? Why, it’s a bloomin’ kid!’

Daniel tried to run for the entrance, but it was too late. Mr Ticker pulled down a switch and the building was flooded with light. There was wild clucking from the hens and then the chicken farmer, followed by his assistant, came running up the aisle. Then a hand banged down on Daniel’s shoulder and Mr Ticker’s red face, with its bulbous nose, was thrust into the boy’s.

‘What the devil are you doing in here?’

‘I was . . . just . . . looking.’ Mr Ticker was shaking him so hard that Daniel could scarcely get out the words.

‘Did you see the notice? Did you see where it says KEEP OUT?’ With each question he shook Daniel again. ‘You were snooping, weren’t you? You were spying. Well, let me tell you, if you say one word about this place to anyone, I’ll get you. I’ll get your mother too. I’ve got people everywhere. People who throw acid, people with guns . . . Got it?’

He pushed Daniel forward and the boy stumbled out and ran over the bridge of wooden planks, across the fields . . . ran, panting, for the safety of the station.

And Ralph Ticker looked after him with narrowed eyes.

‘It’s no good, sir,’ said the assistant when Daniel was out of sight. ‘Even if the kid keeps quiet, they’re beginning to talk in the village.’

Ticker said nothing. Twice before, the inspectors of the RSPCA, those snooping Do-Gooders, had closed down his chicken farms. Once in Cornwall, once in Yorkshire – and the second time he’d been fined two hundred pounds. But what was two hundred pounds – chicken feed, thought Ticker, grinning at his own joke. Each time he’d made a whopping profit before they got wise to him.

‘Time to move on, Bert,’ he said. ‘Scotland this time, I think. You know what to do.’

‘But, Mr Ticker, there’s four thousand chickens here. I can’t chop the heads off—’

‘Oh, I think you can, Bert. Yes, really I think you can.’

‘You’ve got to do something,’ said Daniel, trying not to cry into the ‘nice cup of tea’ which Heckie had brewed him. ‘You’ve got to turn him into a chicken himself and force him into one of those cages and—’ ‘Now, Daniel,’ said Heckie severely, ‘how many times have I told you that the second someone becomes a chicken he is not a wicked chicken, he is a chicken who needs only the best? And anyway, the zoo doesn’t want a chicken, what the zoo wants is an okapi. Now drink up and leave everything to me.’

The next day, without saying anything to the children, Heckie called the wizards and witches to a meeting. She had made a map of the Tritlington Poultry Unit from Daniel’s description and was feeling important, like Napoleon.

‘Now you all understand exactly what you have to do?’ she asked.

‘I’m to flush him out of the building,’ said the cheese wizard gloomily. He was not looking forward at all to changing Mr Ticker into an okapi. He had never seen an okapi and didn’t know if he would like it if he did, and he couldn’t remember a single spell for flushing anybody out of anything at all.

‘And I’m to lure him into the field with my beauty,’ said Madame Rosalia, fluttering her false eyelashes which were made of spider’s legs.

Heckie frowned. ‘I didn’t say anything about luring. What I said was, I want him in the field in front of the shed because I shall need space to work in. Boris will take you all down in the van and park it across the drive so that Ticker can’t escape in his car. And you, Frieda, must stop him crossing the bridge. If he makes a dash for the station, we’re done for.’

‘How?’ said the garden witch. ‘How do I stop him?’

‘How? Good heavens, woman, you’re a witch. Root him to the ground. Wrap his legs in ivy. Just stop him!’

Frieda scratched her head and Heckie reached irritably for the garden shears. Really, having to deal with witches of such poor quality was hard.

‘But what about you?’ asked Madame Rosalia. ‘How are you going to get there?’

Heckie simpered. ‘I shall descend from On High!’

‘Eh?’

‘I shall float down in one of Boris’s hot air balloons,’ said Heckie, waving a hand at the mechanical wizard and feeling more like Napoleon than ever. ‘And remember, not a word to the children till it’s all over. We wizards and witches may be bullet-proof, but not the children.’

Nobody liked the sound of this at all. It was so long since any of them had done any proper magic that they had no idea whether they were bullet-proof or not.

But the cheese wizard had other worries too. ‘Do they bite?’ he asked, as he shuffled with the others to the door.

‘Do what bite?’

‘Those okapi things. I just wondered.’

Ralph Ticker was standing by the great hole he’d bulldozed the day before on the waste ground behind the sheds. He was waiting for Bert to come and chop off the heads of the birds and bury them. Once the hole was covered, there’d be nothing to show those snoopy RSPCA people that there’d ever been hens in the place, and he’d be safely away over the border.

Only where was Bert? He was late. Ticker’s Porsche was parked in the drive, his case was packed – but he certainly wasn’t going to kill four thousand chickens by himself.

What Ralph Ticker didn’t know was that Bert had already done a bunk. He was sick of cutting the heads off chickens for peanuts and he was sick of Ticker. While his employer waited by the death pit, Bert was on the pier at Brighton, playing the fruitmachines.

The wizards and witches, meanwhile, were driving down to Tritlington. It was an uncomfortable journey. They had to sit crowded together on the bench seat in the front because the van had been got ready for the okapi, with padding on the walls and lots of straw. Boris, who had an unhappy nature like most Russians, was worried about Heckie’s hot air balloon. She had asked for a blue one to match the sky and he’d let her have it before he remembered that that was the one he’d been doing experiments on. Boris had always been sure one could invent a hot air balloon that flew on the hot air talked by politicians, but so far he hadn’t managed it – and now he couldn’t remember whether he’d put enough fuel back in the machine.

By the time they reached the poultry unit, everyone was feeling ill-tempered and car-sick. As for Mr Gurgle, he wasn’t just feeling sick, he was feeling extremely frightened. But he had said he would flush Mr Ticker out of the poultry shed, and flush he would. Trying desperately to remember some useful spells, Mr Gurgle crept towards the door.

‘Coo-ee!’ he called. ‘I see you!’

But he didn’t, at first, see anything. He was very short-sighted and the shed was almost dark. Groping his way forward, he felt for his spectacles and put them on – but this was a mistake. Now he could see.

Mr Gurgle was not fond of chickens and had thought he didn’t mind what happened to them, but he was wrong. As he reeled from cage to cage, his stomach heaved and sweat broke out on his forehead. Stumbling on, his foot hit a zinc bucket with a crack like a pistol shot – and a large black rat, carrying a chewed chicken leg, scurried across his path.

It was too much. Mr Gurgle gave a cry of terror and fainted clean away.

After this, things happened quickly, but not exactly the way Heckie had planned.

Ralph Ticker heard the pistol shot, rushed into the shed – and saw a dead man! A gang fighting it out in his buildings! White with fear, he ran to the entrance, meaning to make a dash for his car. But a van was slewed across the road and in it, a man with a long, cruel face. Ticker doubled back – and straight into the arms of a ghastly gangster’s moll!

‘Come into the field, you dear man,’ leered Madame Rosalia. She fluttered her eyelashes so hard that they came off, and the chicken farmer, seeing what he thought was a Black Widow Spider on his trousers, shrieked and bolted for the bridge.

‘You can’t come by! Not here you can’t!’

Ticker stopped dead. A talking bush. A bush with a leafy top, but two fat pink legs – legs which ended in large green Wellington boots. But if Ticker was terrified of a bush in wellies, he was even more frightened of the gangsters behind him. He pushed the bush violently to one side and set off across the bridge.

The station was ahead now, and safety.

Only what was that thing above him? A hot air balloon – and coming down very fast. Dangerously fast. It was going to land on top of him!

Ticker crouched down on the planks, trying to cover his head with his hands. And then, just as it seemed certain that he would be squashed flat, the balloon veered to one side – and landed with a gigantic splash in the water!

‘Ha, ha, ha!’ laughed Ticker, forgetting to run. He was the sort of man who loved to see people in trouble.

But even as he leant over and jeered, something was coming up behind him. A bush in boots, which now lifted one leg and kicked him very hard on the backside.

‘Whoosh! Phlup! Guggle!’ spluttered the chicken farmer as he landed in the deep and icy water.

And then a voice, close by, in the river. A kind voice like a nice nannie’s. ‘Don’t worry,’ it said. ‘I’ll help you. I’ll hold you. Just keep calm because I’m swimming right up to you and I’m going to hold you very tight!’

The journey back was not a happy one. Mr Gurgle still felt faint and was lying down in the straw they had put down for the okapi. Boris was full of gloom and guilt because of what had happened to the air balloon, and Frieda’s left foot was cold.

‘All right, that’s enough,’ snapped Heckie. She was soaking wet, but what she was worrying about was what was in Frieda’s Wellington boot which she was holding carefully on her lap. She had filled it to the brim with water, but even the best wellies leak a little, and if the poor dear fish that swam inside it should dry out and die before they reached Wellbridge, she would never forgive herself. ‘So Frieda’s foot is cold, so Rosalia’s lost her eyelashes, so you wanted an okapi. I’ve told you, I can’t go struggling about in the water with a kind of giraffe. They’re poor swimmers, giraffes – everyone says so.’

‘We understand that,’ said Madame Rosalia. ‘No one’s making a fuss because you turned Mr Ticker into a fish. What we don’t understand is why you didn’t leave him where he was.’

‘I told you why,’ said Heckie irritably. ‘Because the river’s polluted. No fish could last in it for more than a couple of days.’

‘Well, I can’t see that it matters. After what he did to those chickens . . .’

Heckie opened her mouth and shut it again. She was absolutely sick of explaining to people that the second someone was a fish, he was not a wicked fish or a fish who had tortured chickens, he was simply a fish.

Everything had gone well, really. She had phoned the RSPCA and they’d promised to send some men at once to see to the hens, and Ralph Ticker would never harm a living thing again. But it wasn’t much fun sharing adventures with these moaners and grumblers. If she’d had her old friend with her, how different it would all have been!

‘Oh, where are you, Dora?’ sighed Heckie, clutching her watery boot.

Chapter Ten

Dora was sitting on an upturned chamberpot in the back of a swaying furniture lorry. Round her were all the things she had brought from Kidchester: her bed, her kitchen table and chairs, her work bench and her tools.

She had decided to move to the outskirts of Wellbridge, where a nice garden statue business had come up for sale, and she was doing it in secret. She hadn’t said a word to Heckie or to anyone she knew. After all, it might be that Heckie was going to be cross with her for ever. On the other hand, if they lived in the same city, even at opposite ends of it, they just could meet by accident and then . . .

The lorry lurched round the corner and Dora clutched the metal jam pan which contained her hat. The hat wasn’t well at all – the overfeeding had caused the snakes to start shedding their skins. If she wore it now, people would think she had the most awful dandruff.

‘Should I put it on a diet?’ wondered poor Dora as the lorry ground up the hill past Wellbridge prison. But what sort of a diet was best for hats? It was Heckie who knew about animals. ‘Come to that, I ought to go on a diet myself.’

It was true that Dora, who had never been thin, was now definitely overweight. People who are lonely often eat too much and Dora had really been stuffing herself. Muscles, of course, are important for stonework, but fat is another thing.

Nothing had gone well for the stone witch in Kidchester. She’d managed to do some good all right: Dr Franklin, the one who’d done the awful experiments on dogs, really did look very nice by the fountain in the middle of the shopping centre, and she’d found a comfortable spot for a swindler who’d gone off with the life savings of a lot of poor people. He stood between two pillars in front of the Pensions Office, where the starlings were enjoying him. But Kidchester wasn’t pretty like Wellbridge . . .

No, I’m lying, thought Dora. It’s because I miss Heckie that I’m moving. It’s because I miss my friend.

They bumped over some old tram lines and from the wardrobe, pushed against one wall, there came a worried bleat.

‘Don’t chop down the wardrobe,’ begged the ghost. ‘Don’t chop—’

‘I’m not going to chop it down!’ said Dora, for the hundredth time. ‘It’s trees they chop down and you’re not in a tree!’

They had passed the prison and the football ground. Not much further to go . . .

Well, I’ve done it now, thought Dora. And even if I don’t meet Heckie, I can still do some good here. There must be lots of wicked people left in Wellbridge even after Heckie’s finished with the place. But oh, if only I met her. If only we became friends again!

The lorry stopped at the lights. Just a few metres away, facing in the other direction, was a blue van with sealed windows. Inside it sat Heckie, holding the Wellington boot with the fish in it.

Oh, if only Dora was here, she was thinking just at that moment. If only I had her to help me instead of these useless moaners.

Then the lights changed. The vans moved forward – and neither of the witches knew how close to each other they had been.

Chapter Eleven

Daniel never quarrelled with Sumi. She was so gentle and so sensible that he wouldn’t have known how to begin. But after Ralph Ticker was changed, they came as close to quarrelling as they had ever done.

‘Well, I still don’t think it’s right,’ she said. ‘I think it’s dangerous changing people into animals and I don’t think Heckie should do it.’

They were in her parents’ grocery shop, parcelling up black-eyed beans, and Daniel was so cross he let the beans spill from his shovel way past the correct weight.

‘I suppose you think it’s right to torture four thousand chickens and then plan to murder them in cold blood.’

‘No, I don’t. You know I don’t. But he could have been sent to prison and—’

‘He couldn’t,’ said Daniel angrily. ‘The RSPCA kept trying and all he got was a measly fine. And anyway, I don’t see that it’s so terrible being an unusual fish. Being an ordinary fish might be, but he isn’t. People have been coming from all over the country to find out what he is, and I should think it’s very exciting.’

This was true. The fish that Heckie had left in a tank by the West Gate of the zoo labelled: ANOTHER PRESENT FROM A WELL WISHER had really brought the scientists running.

Sumi didn’t say any more. She knew how Daniel felt about Heckie, and she knew why. If you had a mother who had written seven books about The Meaning of Meaning and had no time for you, you might well turn to a warm-hearted witch for the love you didn’t get at home.

And quite soon they had something more to worry them than whether Ralph Ticker did, or did not, like being an unusual fish.

Although she was so busy Doing Good, Heckie never forgot her pet shop. Since she knew so much about animals, all the rabbits and guinea pigs she sold were healthy, so she made quite a lot of money. At first she had kept this money in her mattress, but she was worried that the mice who lived there would nibble it and this would be bad for them.

‘Mice have very tender stomachs,’ she told the children. ‘Not everyone knows that, but it’s true.’

So she went to the bank and signed a lot of papers and after that, every Friday afternoon, she paid in her takings.

Heckie liked going to the bank. She enjoyed chatting with the other shopkeepers and the people in the queue. It made her feel ordinary and that is a thing that witches do not often feel.

On the particular Friday when something unexpected happened at the bank, Heckie found herself standing beside a tall and very distinguished-looking man with a Roman nose, dark eyes set very close together, and a little beard like goats have. He wore a black coat with a fur collar and carried an ivory cane, and Heckie thought she had never seen anyone more handsome. She didn’t approve of the fur collar, but there was always the hope that the raccoon it was made of had died in his sleep, and no one is perfect. So she gave him a beaming smile, showing all her large and sticking out teeth, and when he got to the counter, she listened carefully as the clerk said: ‘Good morning, Mr Knacksap,’ and thought what an unusual name Knacksap was and how well it suited him.

Mr Knacksap wasn’t putting money into the bank, he was taking it out, and as she waited, she squinted over his shoulder at his cheque-book and saw that his initial was L. Did that stand for Lucien or Lancelot or Lovelace? Such an elegant man was sure to have an unusual name.

Mr Knacksap took his money and Heckie smiled at him again, but he didn’t smile back. Then it was her turn. She had just put her paying-in book down on the counter, when the door burst open and a masked man rushed into the bank, waving a sawn-off shotgun.

‘Everybody on the floor!’ he shouted to the people in the queue.

Everybody got down at once, even Heckie who had become very excited. She had seen bank robbers on the telly, but never in real life. This one looked a bit thin and she thought he might have a hungry wife and children at home, or perhaps he was going to give the money to the poor like Robin Hood.

‘Anyone who moves, gets it,’ the robber went on, and strode to the counter. Outside, Heckie could see a van parked alongside the kerb, and a fierce-looking man inside. The getaway car! Really, it was just like the telly!

Mr Knacksap, lying on the floor beside Heckie, did not seem to be excited at all. He looked quite green and his beautiful bowler hat had rolled away. Heckie wanted to comfort him, but she thought it was best to keep quiet till the robber had gone.

‘Come on, hand it over. The lot! And hurry!’ barked the robber.

Heckie squinted up and saw a little fat cashier run up to the grille with wads of bank-notes, and start pushing them through. ‘Don’t shoot!’ he kept saying, ‘Don’t shoot!’ The other cashiers were huddled together at the back – all except one girl. A very young girl with long blonde hair who looked as though she had only just left school. She was edging her way carefully forward to where the alarm bell was. She had almost reached it . . .

The next second there was a blast from the shotgun, a scream . . . and the blonde girl fell across her desk with blood streaming from her shoulder.

Up to now, Heckie had just been interested. Of course it was wrong to rob banks, but after all if there was one thing banks had plenty of, it was money.

But now she lost her temper. Her eyes narrowed, her knuckle throbbed, she kicked off her shoe. The robber, meanwhile, had turned away from the counter. He felt in his pocket and lobbed a metal canister on to the floor where the people were lying. It was a smoke bomb, and as the choking fumes spread through the room, he made for the door.

At least he started off. But a hand had fastened round his ankle . . . a hand like a steel trap. He raised his gun, ready to shoot . . . but he didn’t seem to have arms any more . . . he didn’t seem to have . . . anything.

No one else saw. As they groped and struggled to the exit, they thought that the robber had escaped. But Mr Knacksap, lying beside Heckie, had seen. He had seen the robber’s shape become dim . . . become wavery . . . shrink almost to nothing. And then reform in the shape of a small brown mouse which scampered over to the wall panelling – and was gone!

Mr Knacksap’s Christian name was not Lancelot or Lucien, it was Lionel, and the raccoon on his collar had not died in its sleep because Mr Knacksap was a furrier. He owned a shop in Market Square where he sold fur coats and he had a workshop in the basement and a store-room where he kept the skins of dead animals ready to be made up into coats or sold to other furriers at a profit.

The shop was called Knacksap and Knacksap, but the first Knacksap, who had been Mr Knacksap’s father, was now dead. The old man had been a good craftsman and had made very beautiful coats which ladies had paid good money for, because in those days people did not think it was cruel to kill an animal simply for its skin and there were not so many other ways of keeping warm. But his son, Lionel Knacksap, was not a good craftsman. His coats were badly made, and at the time he took over, people were beginning to ask annoying questions before they bought fur coats. They wanted to know how the animals had been killed – had they suffered at all, and were they rare; because if so they didn’t want to wear them.

So Mr Knacksap found himself getting poorer and poorer, and as he was a man who had expensive tastes, he didn’t like this at all. In the basement he had kept two ladies who made coats for him. Now he sacked them and started doing business with very dubious people. These were men who came at night and talked to him in the shop with the shutters closed and they wanted him to get skins for them that were no longer allowed to be sold in England: the skins of Sumatran tigers or jaguars from the Amazon – beautiful animals that were almost extinct. They were willing to pay thousands of pounds for pelts like that because there were always vain or ridiculous people who would do anything to lie on a tiger skin or wear a coat like no other in the world. But it wasn’t easy to get hold of such skins. Mr Knacksap was finding it very hard to supply his customers and he had been getting into debt.

And then he saw Heckie fasten her hands round the bank robber’s ankle and realized that he had been lying next to a very powerful witch. A witch who could change people into animals. But any animal? Mr Knacksap meant to find out.

Chapter Twelve

Heckie was worrying about the mouse. Suppose they set mouse-traps in the bank and it got caught?

‘Or killed,’ she said, looking desperate. ‘Imagine it! An animal I produced, lying dead! I had no time to think, you see, but that’s no excuse.’

‘I’m sure they don’t use traps,’ said Daniel. ‘I’ve never seen a mouse-trap in a bank.’

‘It’ll be perfectly happy behind the panelling, eating the crumbs from the cashier’s sandwiches,’ said Sumi.

But it was hard to comfort Heckie. Dora had known how to do it; she’d just told Heckie to shut up and not be so daft, but the children couldn’t do that, and Heckie went on pacing up and down and saying that if anybody she’d changed into an animal got hurt, she’d never know another moment’s happiness again.

‘Why don’t we take the dragworm for a walk?’ said Joe, who was used to dealing with gorillas when they went over the top. ‘Then you can go to the bank and ask about mouse-traps.’

Heckie thought this was a good idea – she wanted to enquire anyway about the girl who’d been shot in the shoulder. As for the dragworm, he only had to hear the word ‘walk’ and he was already inside the tartan shopping basket on wheels. It fitted him just like a house with a roof and he was never happier than when he was rattling and bumping through the streets of Wellbridge.

When they had gone, Heckie went to change her batskin robe for something more suitable, but she never got to the bank, for just then the doorbell rang.

Out in the hall, holding a bunch of flowers, stood the tall, distinguished man that Heckie had seen in the bank.

‘Forgive me for calling,’ he said. ‘My name is Knacksap. Lionel Knacksap. May I come in?’

Mr Knacksap was wearing his dark coat with the raccoon collar and his bowler hat, and smelled strongly of a toilet water called Male.

‘Yes, please do.’ Heckie was quite overcome. ‘I was just going to . . . change.’

‘You look delightful as you are,’ said Mr Knacksap in an oily voice, and handed her the flowers which he had stolen from the garden of an old lady who was blind. ‘I came to congratulate you. I saw, you see. I saw what you did in the bank.’ And as Heckie frowned: ‘But don’t worry, Miss . . . er . . . Tenbury-Smith. Your secret is safe with me.’

Heckie now offered him a cup of tea. This time she put in three tea-bags because she had never been alone before with such a handsome gentleman, but Mr Knacksap said that was just how he liked it.

‘Tell me,’ he said, resting his cup genteelly on his knee. ‘Can you turn people into any kind of animal? Or only little things like mice?’

‘Oh, yes, pretty well any animal,’ said Heckie, looking modest. ‘But of course I have to think of what will happen to it afterwards.’

Mr Knacksap’s eyes glittered with excitement. ‘Could you, for example, could you . . . say . . . turn someone into a tiger? A large tiger?’

Heckie nodded. ‘I’d have to make sure they wanted a tiger in the zoo.’

She then went on to tell the furrier of her plans for making Wellbridge a better place. ‘I have such wonderful helpers. Wizards and witches – and children. The children in particular! And a most wonderful familiar – a dragworm. He’s just out for a walk, but you must meet him. He’s a wickedness detector and he can sniff out even the tiniest bit of evil!’

Mr Knacksap didn’t like the sound of that at all. ‘I’m afraid I’m completely allergic to dragons . . . and . . . er, worms. What I mean is, I can’t bear to be in the same room. When I was small, I had asthma, you see; I couldn’t get my breath, and the doctors told me that if I went near anything like . . . the thing you have described, I would simply choke to death.’

Heckie was very disappointed. She had set her heart on showing the dragworm to this attractive man. But of course the idea of Lionel Knacksap choking to death was too horrible to think about.

Mr Knacksap, in the meantime, was doing sums in his head. A tiger skin fetched over two thousand pounds. Even after he’d paid someone to kill and skin the beast, there’d be a nice profit. And plenty more where that came from: ocelots, jaguars, lynx . . . All he had to do was butter up this frumpy witch.

‘Dear Miss Tenbury-Smith—’

‘Heckie. Please call me Heckie.’

Mr Knacksap gulped. ‘Dear Heckie – I wonder if you would care to have dinner with me next Saturday? At the Trocadero at eight o’clock?’

‘How do I look?’ asked Heckie, and Sumi and Daniel said she looked very nice.

This was true. Heckie had gone to Madame Rosalia for advice about what to wear for her night out with the furrier, but she had made it clear that she wanted to be tastefully dressed.

‘I may be a witch,’ Heckie had said to Madame Rosalia, ‘but I am also a woman.’

So she had decided not to wear black whiskers on her chin, or a blue tooth, and just three blackheads – more enlarged pores, really – on the end of her nose. And her dress was tasteful too – a black sheath embroidered all over with small green toads.

‘My shoes pinch,’ said Heckie, but there was nothing to be done about that. Heckie’s Toe of Transformation always hurt when she bought new shoes.

Mr Knacksap had booked a table by the window and ordered a three-course meal. He hated spending money, but he knew that if he was going to get the witch to do what he wanted, he’d have to make a splash for once. The Trocadero was very smart, with gleaming white tablecloths and a man playing sloppy music on the piano, but the dinner didn’t get off to a very good start.

The trouble began with a beetle that was crawling about in the centre of a rose in a cut glass vase on the table. Heckie thought the beetle did not look well and she asked the waiter if he’d mind putting it out in the garden, if possible near a cowpat.

‘It’s a dung beetle, you see,’ she told him, ‘so it really cannot be happy on this rose.’

Then the starter came and it was shrimps in mayonnaise.

‘Is there anything wrong?’ asked Mr Knacksap. ‘They look nice and pink to me.’

‘Yes,’ said Heckie faintly. ‘But you see, shrimps aren’t meant to be pink. They’re meant to be a sort of grey. If they’re pink they’re dead.’

‘Well, we could hardly eat them if they weren’t,’ said Mr Knacksap, but he had to keep on the right side of Heckie so he sent them back and ordered vegetable soup.

After the shrimps came some meat in a brown sauce and when Heckie saw it, she turned quite pale.

‘Now what’s the matter?’ asked Mr Knacksap. ‘Those are pheasant breasts done in wine.’

‘I know they’re pheasant breasts,’ said Heckie faintly. ‘But you see eating them would be . . . well, like eating a friend.’ And as Mr Knacksap frowned at her: ‘You must know what I mean. Think of a friend of yours. Any friend.’

Mr Knacksap tried to think of a friend he had had. ‘There was a boy called Marvin Minor at my prep school. He used to lend me his roller skates.’

‘Well, now you see,’ said Heckie. ‘Imagine you were served slices of Marvin Minor’s chest in wine sauce. How would you feel?’

But even now, Mr Knacksap kept his temper. The pheasant breasts were taken away and Heckie was given a mushroom omelette instead. And there was no fuss over the pudding. Even Heckie didn’t think that caramel custard was like swallowing a friend.

By now they had drunk quite a lot of wine and Mr Knacksap was ready to come to the point.

‘I have a favour to ask you,’ he said, leaning across the table and fixing Heckie with his piercing eyes. ‘A great favour!’

Heckie looked down at the tablecloth and tried to flutter her eyelashes like she had seen Madame Rosalia do. ‘Yes?’ she said shyly.

‘I want you to make a tiger for me. I want you to change the next wicked person you see into a tiger. A male tiger – and large.’

‘Well, I will if you like, Lionel,’ said Heckie (because she had been told to use his Christian name). ‘But are you sure you can manage it? They’re tricky things to look after, the big cats.’

‘It’s not for me personally – I wouldn’t ask you anything for myself,’ said Mr Knacksap soupily. ‘It’s for a friend of mine. An aristocrat. A lord.’

‘Oh, really?’

Everyone is a bit impressed by lords, and Heckie was no exception.

‘Yes. The poor man was left a great castle . . . I don’t like to talk about him because he’s very shy, but you’d know the name if I told you. But it’s in a very bad state – loose tiles on the roof, dry rot, all that kind of thing. So he’s started a safari park to bring in the trippers and help him get enough money to do repairs. But what the safari park really needs is a tiger.’

‘Well, if you’re sure he’d care for it properly.’

‘It would live like a prince,’ said Mr Knacksap. ‘A heated house, a huge enclosure, children to come and photograph it. And my friend would be so happy.’

Heckie stirred her coffee. ‘All right, then. Mind you, one can’t be absolutely certain with this kind of magic. Sometimes things sort of happen by themselves. There was an animal witch in Germany who kept being overcome by hippopotamuses. Whatever she tried to turn people into, they always came out as hippos.’

Mr Knacksap didn’t like the sound of that. No one wore coats made of hippopotamus skins. ‘I’m sure that wouldn’t happen to you, dear Heckie,’ he said. ‘You’re such a powerful witch. I knew the moment I saw you.’

As soon as he got back to his shop that evening, Mr Knacksap telephoned a man he knew in Manchester. ‘Is that you, Ferguson?’

‘Yes, it’s me.’

‘Well, listen; I’ve got you your tiger skin. A full-grown male.’

‘Go on. You’re kidding.’

‘No, I’m not. I take it the Arkle woman still wants one?’

‘You bet she does. She’s upped the price to two and a half thousand.’

Gertrude Arkle was married to a chain-store millionaire and had set her heart on a tiger skin to put on her bedroom floor. She wanted to lie on it in silk pyjamas like she had seen film stars do in pictures of the olden days. And the more Mr Arkle told her that she couldn’t have one because it was illegal to import them, the more she wanted one.

‘All right, then,’ said Mr Knacksap. ‘I’ll give you a call when it’s ready.’

Chapter Thirteen

For nearly three weeks after Heckie had dinner with Mr Knacksap at the Trocadero, life went on much as usual. Heckie was still trying to get the dragworm to speak. She told him stories and repeated simple words to him, but though he was always polite and listened to everything she said, it didn’t seem as though he was ever going to talk. In other ways, though, he was learning all the time. He could turn the bath tap on now with his front claws, and put in the plug, and he didn’t have to think nearly so long about which of his feet was which. Heckie had worried, as the days grew warmer, that he might become unsettled. Chinese dragons usually fly up to heaven in the spring and she would have missed him horribly if he had done so, but he stayed where he was.

Still, things were not quite the same as before and this was because of Mr Knacksap. The furrier never came to the flat because of the dragworm, but the children had seen him in the street and they didn’t like what they saw. They thought he looked thoroughly creepy and unreliable and they couldn’t understand why Heckie went out with him.

The children weren’t the only ones to be worried. The cheese wizard’s shop was next door to the furrier’s and he knew quite a lot about Mr Knacksap. Daniel had met him in the street and been asked in to see a Stilton that could walk at least half a metre.

‘And it’s not maggots, either; it’s magic,’ said Mr Gurgle, beaming at the cheese as it struggled across the floor. But afterwards he became serious. ‘I don’t like the way that fellow’s paying court to Heckie,’ he said. ‘He’s got a bad name in the trade. Up to his eyebrows in debt – and the way he treated those sewing women who worked for him was a scandal. If she marries him, she’ll—’

‘Oh, but she couldn’t! She couldn’t!’ cried Daniel, looking completely stricken.

‘Well, I don’t suppose she will. But she’s all heart and no head, that witch. Just you keep an eye on her.’

But this was easier said than done. Mr Knacksap was careful always to see Heckie away from the shop. Since he hated spending money, he took her on picnics. Heckie brought the food so it didn’t cost him anything, and all he brought was a towel to sit on because he didn’t like nature and was fussy about his trousers.

Mr Knacksap realized that it was no good pretending that he wasn’t a furrier – after all, his shop was in Market Square for everyone to see. So he told Heckie a lot of lies about the coats he sold.

‘That beaver cape in my window was made by a tribe of North American Indians who worship beavers. They sing to them and feed them on pine nuts and take them to sleep with them in their wigwams so that they live for years and years and years. And then when they pass on – the beavers, I mean – the Indians make them into coats so that they won’t be forgotten.’

‘Oh, Li-Li, that’s wonderful,’ said Heckie, feasting her eyes on Mr Knacksap as they sat on a rock high above the Wellbridge gas works.

‘And the stoats I use come from an organic stoat farm in Sweden. They shave the animals and sew the fur on to canvas so that it looks like a pelt, but it isn’t. Only when it’s warm, they shave them; no stoat is ever allowed to get chilled.’

So Heckie’s last doubts were gone. Not only was Mr Knacksap the handsomest man she had ever seen, but he was kind to animals. But inside, Mr Knacksap was seething. Three weeks and not a sign of a tiger! How long was he supposed to go on buttering up this ridiculous witch?

Sumi had put her three little brothers to bed. She had sung to them and played Three Little Pigs Go To Market with the fat toes of the youngest, and now they were drowsy and quiet.

Down in the shop, her mother was putting the CLOSED sign across the door and her father was emptying the till.

‘You’re closing early?’ she asked in the Punjabi they always spoke when they were alone. It was only eight thirty, and her parents often served customers till late at night.

Her mother nodded. She looked tired and her eyes were swollen.

‘Is anything wrong?’ Sumi adored her parents and her voice was sharp with anxiety.

‘No, no, nothing.’ Her mother managed a smile. ‘We’re just going to have an early night.’

But there was something wrong. Sumi knew from the way her parents went upstairs, walking very close together, their shoulders almost touching. They weren’t like the parents of her schoolfriends, kissing and hugging in front of everyone. They were dignified and shy, but tonight they needed to be very close.

Sumi went to bed, but she couldn’t sleep. And her mother and father couldn’t sleep either. She heard their voices, low and sad, going on and on. After a while she got up and crept to the door. If there was trouble in the family she wanted to know and help.

‘Shall we tell Sumi? We’ll keep the boys indoors, but she’ll have to have protection when she goes to school. I don’t want her going out of the house while he’s here with his thugs. And we must get metal shutters for the windows.’

‘Expensive . . .’ Her father sounded worried.

‘Expensive? What does that matter? We can borrow. You know what happened to Ved . . . you saw my sister’s face when they brought him home, and you talk about expensive!’

Back in her room, Sumi began to shiver. It was a warm night, but she couldn’t stop trembling. For she knew what had happened to Ved. She knew what was making her parents so afraid.

Oh, what shall I do? thought Sumi. Whatever shall I do?

Heckie was clearing away her breakfast when Sumi rang the doorbell of the flat. She was pleased to see her – people were always pleased to see Sumi – but worried that she’d be late for school.

‘It doesn’t matter if I am,’ said Sumi – and then Heckie knew that there was something seriously wrong because Sumi really loved school.

‘What is it, dear?’

So then Sumi told her. ‘A man is coming to Wellbridge; an absolutely terrible man. He’s called Max Swinton and he’s the leader of something called the White Avengers.’

Heckie frowned. ‘Those racist thugs who go round bashing up people?’

‘Yes. And it’s Swinton that leads them on. He’s worse than Hitler. They shout things that don’t soundsoterrible,likeBRITISH FOR THE BRITISH, but by British they only mean people with white skins and they don’t care what they do to the . . . others.’ She stopped to blow her nose. ‘I have this cousin in London. Ved, he’s called. He was a violinist – he won a scholarship to music college when he was fifteen. He was coming home alone after a concert when a gang of Swinton’s thugs got hold of him. We thought he wouldn’t live at first, he was so badly hurt. But he did live. He’s alive. Only his hands . . . When they saw the violin, they jumped on his hands. They said wogs shouldn’t . . .’

Sumi gulped and groped for her handkerchief, and Heckie put her arms round her and waited till she could go on.

Then she lifted her head and said what she had come to say. ‘I told Daniel that I didn’t think it was right to turn people into animals, but I’ve changed my mind. Please, Heckie . . . please will you turn Max Swinton into absolutely anything.’

Swinton’s picture was in the next day’s paper. The dragworm wouldn’t stay in the same room with it and went to have a bath while Heckie and Daniel studied his face.

‘He looks like a pig,’ said Daniel.

‘No, he doesn’t,’ said Heckie firmly. ‘Pigs may have small eyes, but they are intelligent eyes, and if they’re fat, it’s a firm fatness, not wobbly.’

Swinton was coming to Wellbridge on the following Monday, in a motorcade, to make speeches. The police had broken up Swinton’s rallies before; he had even been to prison, but never long enough to keep him and his followers off the streets.

‘He’s staying at the Queen’s Hotel, I see,’ said Heckie. ‘Didn’t you say you had a friend whose mother worked there?’

‘Yes, I did. Henry, he’s called. He’s really nice, and his older brother has just started as a bell-boy. I’m sure he’d help us. Henry’s black, I expect he feels just like Sumi does about the Avengers.’

The Queen’s Hotel was very grand. It stood on the edge of the park with its pretty flower-beds and statues, and the pond where Heckie had found the duck that didn’t want to live. Towers and turrets burst from the roof of the hotel and flags blew in the wind, and there were awnings and waiters rushing about and a whole army of chambermaids.

‘So you think Henry can be trusted? That he can keep a secret?’

‘Yes, I do.’

‘Good. Then I suggest you go and find him straight away and bring him here.’

Mr Knacksap read Heckie’s note and his eyes glittered with greed. A tiger at last! He was to arrange for a closed horse box and a driver, and get hold of a wire tunnel of the kind that circus trainers use to lead animals into the ring.

‘Because we don’t want the poor dear creature getting scared and muddled,’ Heckie had written.

Henry’s brother was going to meet her in the park at daybreak with the key to Max Swinton’s room and a chambermaid’s uniform belonging to his mother.

‘Then I’ll slip into his room with his early morning tea and change him. By great good luck, he’s got a downstairs room so you’ll be able to park the horse box almost under his window. Remember to have a nice raw steak ready for him. Tigers can get very hungry when they’re on the road.’

Oh, yes, the brute would find a steak all right, thought Mr Knacksap. A drugged steak which would knock him out, then a clean shot between the eyes so as to make the smallest possible hole in the pelt – and off to be skinned! Mr Knacksap had even arranged for a man who made pet food to take the carcass!

Two thousand pounds clear! Alone in his shop, the furrier smiled and rubbed his hands.

Heckie was up before it was light, feeling extremely happy. She had enjoyed changing Mrs Winneypeg and the chicken farmer, but in ridding the world of Max Swinton she was doing more good than she had ever done before and giving her Li-Li the tiger he wanted so much for his friend!

Daniel was waiting for her at the gates of the park. She had promised he could come just till she met Henry’s brother, Clem. But no sooner had Daniel run up to her, than Mr Knacksap came round the corner in his bowler hat and fur-collared coat.

‘Lionel! I didn’t expect you! Why aren’t you with the horse box?’

‘I just wanted to see you safely into the hotel, dear,’ said the furrier.

But what Mr Knacksap really wanted was to make sure that Heckie didn’t change her mind or go all soft. One thing he couldn’t be doing with was a hippopotamus.

Daniel wasn’t at all pleased to see the furrier, but he had to be polite and together they walked past flower-beds and the pond, and between smooth lawns that were still wet with dew.

Clem had kept his promise. He was waiting by the fountain with the key and the uniform.

‘Everything’s okay,’ he whispered. ‘He’s in room seventeen like I said.’

Heckie thanked him and they waited while he ran back to the hotel where all the guests still slept. Then they followed him, making their way along a gravel path between neatly clipped hedges.

‘Funny, there’s a new statue,’ said Mr Knacksap, pointing with his cane.

‘Yes, there is,’ said Daniel.

Heckie had been thinking of the job ahead of her. Now she looked up, stopped, took a step towards the statue . . .

And another . . .

Then she put back her head and screamed.

Daniel reached her first. ‘What is it?’ he gasped. ‘What’s the matter?’

But Heckie couldn’t speak. She just pointed at the statue with a hand which shook as if she had a dreadful fever.

‘It’s Dora,’ she managed to bring out. ‘Dora Mayberry did it. She’s betrayed me, she’s cheated me! She’s done me out of my triumph! This is her work. I’d know it anywhere!’

Daniel went right up to the statue – and then he understood.

It was Max Swinton who stood there, carefully mounted on a marble slab. Max Swinton’s mean little eyes, his silly moustache, his fat chin, were all there in stone. His trousers, tight over his straining thighs, his bulging beer belly, the Avenger’s badge . . . all were there, for ever and ever, caught in white marble now touched by the first rays of the morning sun.

Chapter Fourteen

The night after she found Max Swinton’s statue, Heckie couldn’t sleep. She kept thinking how wicked Dora Mayberry had been, snatching the politician from her and doing poor Mr Knacksap out of his tiger. Copying Heckie’s hat had been bad enough, but this was far, far worse.

But the more she tried to tell herself how awful Dora had been, the more she kept remembering things from the thirty years that both of them had been at school. The time that Dora had cut her toenails for her because Heckie had hurt her back during chimney landing practice. The way Dora always picked the earwigs out of the Hoover bag when it was her turn to clean the dorm because she knew how it upset Heckie when earwigs were put in the bin. And what a netball player the witch had been!

Was it possible that Dora hadn’t meant to upset Heckie? Did she too just think that Max Swinton ought not to be around any longer? And where was Dora? Could she have moved to Wellbridge?

In the morning, as soon as she had fed the animals in the shop and given the dragworm his princess, Heckie went to see Mr Gurgle to ask him if he’d heard anything about the stone witch. The cheese wizard was in a bad mood because his Stilton had developed a limp, but he tried to be helpful.

‘I haven’t heard anything myself,’ he said, ‘but Frieda Fennel did say as how a stone-mason’s business out in Fetlington has changed hands – that’s past the prison, you know. She did say that the quality of work was very high and she was wondering.’

So Heckie went to see the garden witch who was wheeling a single artichoke along in her wheelbarrow, her muscles straining because it was the size of an armchair, and she said, yes, she was almost sure the new owner of the stone-mason’s was a witch. There was something about the garden gnomes that was special.

But when Heckie had got the address, she couldn’t make up her mind. Suppose Dora was still angry with her? Also, there’d been rather a fuss about Max Swinton since statues, unlike animals, can’t run away or be sent to the zoo. Questions were being asked and though no one guessed the truth, there was a lot of puzzlement.

She was still deciding what to do when she met Mr Knacksap for tea at The Copper Kettle.

The furrier had gone off in a rage when he heard that he wasn’t getting his tiger, but since then he had done some serious thinking. A witch who could turn people into animals and another witch who could turn people into stone . . . What did that suggest? To Mr Knacksap it suggested riches beyond his dreams, a life of plenty in which he need never work again. The plan he now came up with could only have been worked out by someone half mad with cruelty and greed, but Mr Knacksap was exactly such a man.

So he wrote a little note to Heckie saying he was sorry he had lost his temper, but he’d been so upset at disappointing his friend who was a lord, and inviting Heckie to meet him for tea.

Heckie was terribly pleased to see him and she asked him at once what he thought she should do about Dora Mayberry. ‘You see, I do hate to go on quarrelling, but I couldn’t bear it if she was unkind to me. What do you think I should do, Li-Li?’

This gave Mr Knacksap just the opening he was looking for. ‘I tell you what, my dear,’ he said, smiling his gooey smile, ‘since you’re such a shy and delicate little thing, why don’t you let me go? I’ll give her your message and tell her you want to be friends and see what she says.’

‘Oh, would you, Li-Li? That’s so kind of you. So like you. I’ll write her a letter and give it to you.’

So Heckie wrote a letter in which she said that while she had been rather cross about Mr Swinton, who was really hers, if Dora really hadn’t known what Heckie was going to do, then she was happy to let bygones be bygones. ‘Because I have missed you very much, dear Dora,’ wrote Heckie, and then she sealed the envelope and gave it to Mr Knacksap to take to her friend.

But what did Mr Knacksap do?

As soon as he was out of sight, he tore the letter into little pieces and threw them away. Not even into a bin because he was a litter lout as well as a creep – just away in the street where the wind blew them all over the place. Then he hailed a taxi and drove to the stone-mason’s yard.

Dora Mayberry was in her overalls and Wellington boots, chipping with a chisel at the nose of a Greek hero whom a rich businessman wanted to put in his park. Just as Heckie kept an ordinary pet shop to earn her living in which the rabbits and guinea pigs really were rabbits and guinea pigs and not changed people, so Dora did ordinary stonework for anyone who would pay her and she did it very well. The hero was the kind with a lion skin round his shoulder and a lot of muscles and a club, and Mr Knacksap stood for a while watching before he coughed softly and asked if he was in the presence of Miss Dora Mayberry.

‘That’s me,’ said Dora, nodding, and she wiped her chisel and looked at the handsome man in his dark coat with the raccoon collar and the black hat. ‘Come in,’ she said, blushing a little because there had been no gentlemen in the Witch Academy and she was very shy.

Mr Knacksap followed her in, his nose twitching with curiosity. So this homely woman could turn a man into stone. Quite a lot of men if need be!

‘I’ve come with a message from a friend of yours. A Miss Hecate Tenbury-Smith.’

‘Heckie!’ Dora’s round little eyes lit up. ‘How is she? Tell me about her, please. Oh, I have missed her so!’

For it was true, Dora had not meant to annoy Heckie. Though she had moved back to Wellbridge, hoping to make it up with her friend, she had not dared to go and see her. Suppose Heckie snubbed her? Then she had read about Max Swinton in the paper and become very upset. A man like that shouldn’t be allowed to exist, she thought, and when Swinton took a stroll in the park, she’d been ready for him. It had been hard work dragging him to the right spot, mounting him properly, but she’d done it and been proud of her handiwork. In the old days she’d have gone straight to Heckie and shown her what she’d done.

So now she waited eagerly for what Mr Knacksap had to say.

‘I’m afraid your friend is absolutely furious with you. In fact you can hardly call Miss Tenbury-Smith your friend. She never wants to see you again.’

‘Oh, oh!’ Poor Dora put her hand to her mouth and her eyes widened in sorrow and dismay. ‘But why? Why?’

‘She’s very angry with you about Mr Swinton’s statue. She was going to change him into a tiger and everything was prepared. But it isn’t just that. She feels very bitter about the hat and everything. She sent me to tell you that she never wants to set eyes on you again.’

Poor Dora! She was a solid, well-built woman, but she just seemed to shrink as Mr Knacksap spoke. He went on telling lies for another ten minutes and then he went back to Heckie.

Heckie was waiting for him, her pop eyes bright with hope.

‘I’m afraid it’s no good, dear,’ he said. ‘Dora Mayberry never wants to see you again as long as she lives. I won’t repeat some of the things she said about you, but they were quite terrible.’

Heckie turned pale with disappointment. She had come down to meet the furrier in the street because the dragworm was at home, and now she leant against a lamp-post, almost as though she might faint.

‘Don’t be sad, my little prettikins,’ said Mr Knacksap, taking her hand. ‘Your Li-Li will look after you.’

The horrible man’s plan was clear now in his head. He’d been excited at the idea of having one tiger skin to sell, but this . . . If he pulled it off, he’d be the richest furrier in the world!

And he would pull it off. He had one witch in his power. Now he would get the other one too.

And then . . .!

Chapter Fifteen

Mr Knacksap now began to court Heckie seriously. He came to see her on Tuesdays and Thursdays and Saturdays, and on those days Daniel came at tea time to take the dragworm for a walk. He brought her red roses which he stole from the garden of the blind lady, and plain chocolates with hard centres because they were her favourites.

And one afternoon, sitting on the sofa in her cosy flat, he told her that he wanted to change his life.

‘I’m tired of living in town among the fumes and the dust,’ said Mr Knacksap. ‘I want to go and live in the country where the air is clear. In the Lake District, where there are mountains and heather and . . . er . . . lakes. I want to milk cows!’ said Mr Knacksap, waving his hand.

‘Sheep, dear,’ said Heckie. ‘It’s sheep you have in hill country.’

Mr Knacksap frowned. He did not like to be interrupted and was not quite sure if he wanted to milk sheep.

‘Chickens too!’ he cried. ‘I want to get up at daybreak and look for brown eggs in the straw!’

He fished in the pocket of his jacket and showed Heckie a picture. It was of a pretty whitewashed cottage with a porch, standing in the shelter of a high hill. A stream ran through the garden, with alder trees along its banks, and a dovecote covered in honeysuckle stood by the gate.

‘Oh, Li-Li, what a pretty place!’

‘It’s called Paradise Cottage,’ said Mr Knacksap. ‘And what I want more than anything in the world is to live there.’

Heckie was silent. When you love somebody it is sad to think that they may go and live a long way away, but she tried to be brave. ‘If that’s what you want, you must do it, Li-Li. But, oh, I shall miss you.’

Mr Knacksap seized Heckie’s hand. ‘No, no, dearest Hecate – you don’t understand! I want you to come with me. I want us to live there together! I am asking you to marry me!’

In the staffroom of Wellbridge Junior School, they were once again talking about Daniel Trent.

‘He’s looking thoroughly peaky again,’ said the deputy head. ‘Just when he seemed so much brighter. I wonder if I ought to have a word with those professors?’

But it wasn’t the fault of Daniel’s parents that he was unhappy. They did what they had always done. It was Heckie’s engagement that had made Daniel so wretched. If she’d just been going to marry Mr Knacksap, it would have been bad enough, but she was going to live miles and miles away in the Lake District. And so soon! Mr Knacksap wanted to have the wedding before the end of the month.

‘You’ll come and stay with us often and often,’ Heckie kept saying, and Daniel always answered: ‘Yes, of course I will.’ But he knew that he wouldn’t. Mr Knacksap didn’t like children; anyone could see that.

‘I suppose Heckie must be very happy,’ said Sumi when the children met at break. ‘But she looks awfully tired.’

‘She’s worried about the dragworm,’ said Daniel. ‘She can’t take him with her because of Mr Knacksap being allergous or whatever he is.’

‘Well, I think he’s up to something,’ said Joe. He was sitting on the coal-bunker eating a banana and looking more like a small ape than ever. ‘I believe he’s marrying her for a reason. And why can’t he ever come and see her on a Monday or a Wednesday or a Friday? What’s he doing the other days, do you suppose? I tell you, he’s a crook; I just know it.’

But what could the children do?

‘If we try and warn her, she’ll never believe us,’ said Sumi.

‘No,’ said Daniel thoughtfully. ‘She wouldn’t believe us. But there’s someone she’d have to believe, isn’t there?’

The others looked at him. ‘Yes,’ said Joe slowly. ‘I see what you mean.’

Mr Knacksap opened the door of his shop and stepped into the street. He was carrying a bunch of roses and a box of chocolates, but the roses were white, not red, and the chocolates were not plain ones with hard centres, but milky ones with soft centres.

There were other differences too. When he went to see Heckie, the furrier always wore a dark suit and had his hair parted in the middle. Now he was wearing a white suit and his hair was parted at the side. What was the same, though, was the greedy, furtive look on his face.

He crossed Market Square and made his way down the narrow road which led to the bus station. A Number 33 was waiting to set off for Fetlington, on the north side of the town, and as he rode past the prison and the football ground, the furrier closed his eyes and gloated. In a month he’d be safely in Spain, leading a life of luxury. Fast cars, casinos, beautiful girls to massage his feet and scoop the wax out of his ears as he lay beside the swimming pool!

At Fetlington Green, he got off and walked past a row of shops, then turned down the hill towards a piece of open ground with a barn and workshops. The sound of chipping and hammering came to him across the still air and he smiled his oily smile. She was a real worker, you had to give her that!

‘Coo-ee,’ called Mr Knacksap, as he opened the gates of the stone-mason’s yard. ‘It’s me!’

The chipping stopped. Dora Mayberry came out of the shed, wiping her hands. ‘Lewis!’ she said, smiling happily, and bent to sniff the roses. ‘Your tea’s all ready. I’ve got those cup cakes you like so much. Come on in and make yourself comfortable.’

When Dora had heard that Heckie was still cross with her, she’d gone to pieces. She fed her hat with any old rubbish and she didn’t care what she turned to stone – not just the fish fingers and her potted geranium and the bobble on her bedroom slippers, but the ointment she was supposed to rub on her chest for her cough, so that life in the cottage became quite impossible. Even the ghost in the wardrobe got harder and began to creak like a rusty hinge. It’s pretty certain that someone would have come and taken Dora away to a mental hospital before much longer, but one Wednesday afternoon there was a knock at the door and a visitor stood there, carrying a bunch of flowers and a box of chocolates.

After which a new life began for Dora Mayberry. Twice a week, on Wednesdays and Fridays, the tall, dark man who had brought the message from Heckie came to tea. She didn’t like to ask him too many questions, but she learnt that he was called Lewis Kingman (she had already noticed the initials L.K. stamped on his wallet) and that he worked in insurance. But he wasn’t happy in his work and now, biting into a chocolate cup cake, he told her what he wanted to do with his life.

‘You see, dearest Dora, I feel I cannot go on living in town,’ he said. ‘My lungs are delicate. I need to be in the country. Somewhere open and clean. In a house like this.’ And from the pocket of his suit he brought out a picture.

‘What a pretty place!’ said Dora. ‘The dovecote and the trees, and the way the river runs through the garden!’

‘It’s called Paradise Cottage,’ said Mr Knacksap. ‘And what I want more than anything else in the world, is to live there with you!’

For a moment he wondered whether to go down on his knees, but Dora wasn’t very good at dusting, and anyway there was no need – the silly witch was looking adoringly into his eyes.

‘Oh, Lewis!’ she said. ‘You mean you want to marry me?’

‘I do,’ said Mr Knacksap.

The next day, he bought two of the cheapest engagement rings he could find and had them engraved with his initials. But it wasn’t of the two bamboozled witches that he was thinking as he left the shop. It was of a man in a distant country who was almost as crazy and greedy as he was himself.

Chapter Sixteen

The name of this man was Abdul el Hammed and he was an exceedingly rich sheikh who lived between the Zagros Mountains and the Caspian Sea. The sheikh was rich because his country was full of oil wells, but he was also very old-fashioned – so old-fashioned that he had one hundred and fifty wives, just as Eastern rulers used to do in the olden days. The wives lived in a palace all of their own and the sheikh liked to show them off, all dressed alike in beautiful clothes and fabulous jewellery, so that everyone would be amazed that anyone could have so many women and be so generous.

In the summer, the country in which the sheikh lived was very hot, but in the winter, because there were high mountains near by, it was very cold – and it was then that he liked to dress his one hundred and fifty wives in valuable fur coats. But it is not easy to find a hundred and fifty coats made of priceless skins and all alike. The sheikh had been looking round and had sent messengers to all the furriers in Europe and he had not found what he was looking for.

This sheikh wanted to see every one of his wives dressed in a coat made of snow leopards.

Tigers are beautiful and exciting, so are jaguars and ocelots, and people who like fur coats swear by sable or mink. But in all the world, there is nothing like a coat made of snow leopards.

Snow leopards live in the highest mountains in the world – on the slopes of the Himalayas and the Karakoram, where there are no people, only ice and eagles and the sighing of the wind. They are so graceful and so fearless – and above all so rare – that to look at one is to feel a lump come into your throat. There are so few left now that to shoot or trap one is to risk being sent to prison and only a person with no soul would dream of trying it. To kill one snow leopard and make his skin into a fur coat would be almost impossible. To find three hundred (because at least two leopards are needed for a single coat) . . . well, no one but a mad, rich sheikh would even dream of it.

But the sheikh Abdul el Hammed did dream of it. The more he couldn’t have what he wanted, the more he was determined to have it. He had offered a thousand pounds for a snow leopard skin and then fifteen hundred, and at last two thousand and more just for one skin. But there simply weren’t any snow leopards to be had. Not even the greediest people were willing to break the law which protected these marvellous and unusual beasts.

And then came the day when Mr Flitchbody, a skin trader who operated in London, but had a network of trappers and hunters all over the world, got a telephone call.

‘Hello. Is that you, Flitchbody?’ a throaty voice said.

‘Yes, Flitchbody speaking. Who is that?’

‘It’s Knacksap here. Lionel Knacksap from Wellbridge. Tell me, is that sheikh of yours still after snow leopard pelts?’

‘You bet he is. Three hundred, he wants, and he’ll sell his soul to get them – and I can’t find one.’

‘Well, I can,’ said Mr Knacksap. ‘I can get him the full quantity. If the price is right.’

‘The price is two thousand eight hundred per skin and I take ten per cent. But I don’t believe you for a moment.’

‘Well, you’d better believe me. I’ve found someone who’s been breeding them in secret. I can send you the bodies, but you’ll have to get them skinned down in London and no questions asked. Can you fix that?’

‘I can fix it. But I still think you’re bluffing.’

‘Well, I’m not. I’ll want the money in cash. Three-quarters of a million in notes, can you do that?’

‘If you can get me three hundred snow leopards, there’s nothing I can’t do.’

‘I’ll keep you posted,’ said Mr Knacksap, and put down the phone.

Chapter Seventeen

Mr Knacksap and Heckie were sitting side by side on Heckie’s sofa and being romantic. Mr Knacksap was holding Heckie’s hand – the one that didn’t have the Knuckle of Power – and they were looking into the gas fire and dreaming dreams.

Or rather, Mr Knacksap was dreaming dreams. Heckie’s foot had gone to sleep which sometimes happens when you are being romantic, but she didn’t like to say so.

‘I was thinking, my dear,’ said Mr Knacksap, ‘about when we are married and living in our cottage in the hills. Paradise Cottage.’

‘Yes, dear?’ said Heckie. ‘What were you thinking about it?’

‘I was thinking how beautiful the mountains are up there. Beautiful, but bare. Terribly bare.’

‘Well, yes. Of course there is the heather, isn’t there?’ said Heckie. ‘That’s very pretty when it flowers.’

‘But it only flowers in August. I would like to be able to look up at the hills and see them covered with something really wonderful. With animals that are happy in high places and that are graceful and lovely and a joy to gaze at all the year round. Heather is all right for ladies,’ said Mr Knacksap, ‘but gentlemen like something a little stronger.’

‘What sort of something?’ Heckie wanted to know.

Mr Knacksap let go of her hand and turned to look into her eyes. ‘I am going to tell you a secret, Hecate,’ he said. ‘Something I’ve not told anyone in my life. Always, I’ve had the same dream. That I wake in the morning and I look up – and there, on the mountain-side above me, are the loveliest and most impressive animals in the world.’

Heckie was very interested. ‘Really, dear? And what are they?’

Mr Knacksap blew his nose. Then he said: ‘Snow leopards.’

‘Snow leopards?’ Heckie was very surprised. ‘But, dearest, you don’t find snow leopards in the Lake District. They’re not English things at all. You find them in the Himalayas.’

‘I know, dearest,’ said Mr Knacksap. ‘So far you don’t find them in England. But you could.’ He seized both her hands. ‘You could make my dream come true,’ he said, rolling his eyes. ‘You, my dearest, sweetest witch, could fill the hillside with snow leopards. You could grant me my greatest wish! Every morning I would lift up my eyes and there they would be! They’re the most valuable . . . I mean, the most beautiful creatures in the world. Their pelts . . . I mean, their fur, is the deepest, the palest; their tails are thick and long. They have golden eyes and every day as I ate my porridge and kippers, which you would cook for me, I would see them roaming free and lovely over the hills. If I could do that, I think I would be the happiest man in the world.’

He looked sideways under his sinister eyebrows at Heckie who was looking very worried indeed.

‘But, dearest, a whole hillside of snow leopards . . . I don’t see how I could do that. And I’m afraid they’d eat the sheep.’

‘Oh, but once the snow leopards came, it would become an animal reserve, that’s certain. And think of the tourist trade, and the work it would bring to the unemployed.’

‘I could make one or two leopards for you; I’m sure to meet one or two really wicked people before we get married. But a whole hillside – I don’t see how I could possibly do that. How many do you want?’

‘Three hundred!’ said Mr Knacksap firmly. ‘At least.’

Heckie leapt to her feet. ‘Three hundred! My dearest Li-Li, that’s quite impossible. There probably aren’t three hundred wicked people in Britain, let alone Wellbridge!’

‘Yes, there are, my treasure. There are three hundred wicked people right here in this town. Very wicked people. Murderers and terrorists and embezzlers and thugs. People who shouldn’t be eating their heads off at the government’s expense. People who’d be much happier roaming the hills as free and graceful leopards for me to look at when I ate my kippers.’

‘But where?’ asked Heckie. ‘What do you mean?’

‘In the prison, of course. In Wellbridge prison not a mile from here.’

He leant back, well pleased with himself, and waited for Heckie to tell him how clever he was.

‘You mean you want me to turn all the prisoners into leopards?’ asked Heckie, looking stunned.

‘I do,’ said the furrier smugly.

The witch shook her head. ‘I’m sorry, Li-Li, but I can’t do that.’

Mr Knacksap was absolutely furious. How dare she go against his wishes? ‘Can’t! What do you mean, you can’t?’ he said, and turned away so that she wouldn’t see him grinding his teeth.

Heckie sighed. ‘You see, people get sent to prison for all sorts of things. There’s no way I could be sure that all of them are wicked. If someone had bopped his mother-in-law with a meat cleaver, he mightn’t be really bad. It would depend—’

‘Everybody in Wellbridge jail is bad,’ hissed the furrier. ‘It’s a high security prison. That means that anyone who gets out will certainly strike again. And anyway, I’d have thought you’d want to make your Li-Li happy. I’d have thought—’

‘I do want to make you happy,’ said Heckie. ‘I want to terribly. But one has to do what is right and changing people who are not wicked is Not Right.’

It was at this moment that the doorbell rang and Daniel and Joe came in, carefully carrying a large, round box covered in brown paper.

‘We took this from the delivery boy,’ said Joe. ‘It’s addressed to both of you. I expect it’s a wedding present.’

He handed the box to the furrier who took it and simpered. If people were sending silver or valuable glass, he’d have to be sure of getting it to his place so that he could sell it before he bolted for Spain.

‘But where’s the dragworm?’ asked Heckie, looking at Daniel. ‘I thought you were taking him out.’

‘I was,’ said Daniel. ‘But I met Sumi and she wanted to take him for a bit.’

Heckie nodded and smiled at Mr Knacksap who was eagerly undoing the parcel. Perhaps it was a soup tureen, thought the furrier – that could fetch a couple of hundred. Or an antique clock . . . But as he tore off the wrappings, his look of greed turned to one of puzzlement. For there seemed to be holes in the cardboard box and surely neither soup tureens nor clocks needed to breathe?

‘Ugh! It’s a monster! A horrible diseased THING full of boils. Get rid of it! Get it out! Shoo!’

The boys stood very still and looked at Heckie. Now at last she would see! It had been very hard to bring Heckie’s familiar into the room, knowing what would happen to him, but the children would have done anything to save the witch.

‘It’s the dragworm, Heckie,’ said Daniel quietly.

Too late, Mr Knacksap realized his mistake. He began to cough and splutter and totter round the room. ‘Oh, help! My asthma! I’m choking! I can’t breathe!’

But for once, Heckie didn’t rush to the furrier’s side. She had gathered up the dragworm, so shocked by what she saw that at first she couldn’t speak.

Her familiar had been in a bad way when he was close to Mrs Winneypeg, but it was nothing to the state he was in now. The hair on his topknot wasn’t just white, it was as brittle as that of a ninety-year-old. Some of his scales had actually flaked off, his eyes were filmed over. As for his other end – the most hardened sick nurse would have shed tears when she saw the dragworm’s tail.

‘Oh, you poor, poor love; you poor thing!’ cried Heckie – and as she stroked his head, there came from his throat that ghostly, faint, heartbreaking: ‘Quack!’

‘I don’t understand it,’ said Heckie. ‘What has happened? What made him come on like that?’

It was Joe who spoke. ‘He did. Mr Knacksap did. That’s why we brought the dragworm, so that you could see what kind of a person—’

‘Stop it! That’s enough!’ Heckie’s pop eyes snapped with temper. ‘How dare you speak like that about the man I’m going to marry?’

But she looked at Mr Knacksap in a very puzzled way.

The furrier, though, had recovered himself. Still pretending to cough and wheeze, he drew himself up to his full height and pointed at the boys.

‘You lying, evil children! How dare you tell poor Heckie such untruths? As though I didn’t see you. I saw you quite distinctly taking this poor, sensitive creature right up to the prison gate and along the prison walls. Quite distinctly, I saw you, and I thought then how foolish it was to risk him like that.’

‘We didn’t!’ said Daniel and Joe together. ‘Honestly we didn’t! We wouldn’t do a silly thing like that.’

‘In the tartan shopping basket,’ Mr Knacksap went on. ‘I saw you not half an hour ago.’ He turned to Heckie. ‘Now will you believe me? Now will you believe me when I tell you how evil those prisoners are?’

Heckie looked desperately from the furrier to the boys and back again. She was a sensible witch, but no one can be in love and stay sensible for long.

‘Oh, Daniel . . . Joe . . . that was foolish of you. Run along now and I’ll put him in the bath. He’ll soon be better.’

So the children left, wretched and defeated, having made the dragworm ill for nothing. And that night, Heckie phoned the furrier.

‘All right, Lionel,’ she said wearily. ‘I’ll do what you ask. You shall have your leopards.’

To the stone witch, Mr Knacksap didn’t say anything about snow leopards. What he spoke to Dora about was his Cousin Alfred.

‘What’s happened to my poor dear cousin is the one thing that is spoiling my happiness,’ he said, dabbing his eyes with his handkerchief.

‘What has happened to him?’ asked Dora Mayberry.

‘He is in prison,’ said Mr Knacksap, and sighed. ‘Here in Wellbridge. That sweet, sensitive soul eating his heart out among all those ruffians.’

‘Oh, Lewis, that’s so sad. How did it happen?’

‘It wasn’t Alfred’s fault, I promise you. He was led astray by bad people. If only you could have seen him as a little boy. We were such friends. He used to build sandcastles for me, and whenever his mummy bought him a lollipop, he would let me have a lick. Look at his photograph – isn’t that an innocent face?’

Dora took the picture and said, yes it was, and fancy him having ringlets! (The picture was actually of a child actor who had played Little Lord Fauntleroy in a film.)

‘What is he in prison for?’ she asked.

‘He stole the purse out of an old lady’s handbag. The wicked people he fell in with made him do it.’ He dabbed at his eyes again and sniffed. ‘If only I could get him out of prison, I would send him to a wonderful mind doctor that I know of. Then he’d soon be well again and never do anything bad any more.’

‘But how could you, Lewis? How could you get him out?’

This time, Mr Knacksap did go down on his knees. After all, soon he would be able to buy dozens of pairs of new trousers, hundreds of them . . .

‘With you to help me, dearest Dora, I could do it. If you could turn the prison guards to stone, just for one night, I could get him out.’

Dora thought for a while and then she said that if it was only his Cousin Alfred he was going to get out, and if she could turn the guards back into people the next day, she didn’t mind. ‘I couldn’t leave them stone, of course, because they aren’t wicked. Not so far as I know. But for a night it shouldn’t hurt.’

‘Oh, my dearest, dearest Dora,’ said Mr Knacksap, ‘you’ve made me so happy! I just couldn’t face sitting over my porridge and kippers in Paradise Cottage, knowing that poor dear Alfred was lying in a cold stone cell.’

Then he went back to town and put up a big FOR SALE notice outside his shop. Everything was ready – and there was nothing between him and three-quarters of a million pounds.

Chapter Eighteen

Mr Knacksap’s plan was simple. He would take Dora to the prison as soon as it was dark and when she’d turned the guards to stone, he’d send her packing. Then two of his accomplices, Nat and Billy, would drive the vans into the prison – they were huge ones, hired from a circus, and would take the leopards comfortably enough. Nat knew about electronics too; there’d be no trouble with the alarm system with him around.

When they’d taken over the prison, he’d go and fetch Heckie and let her in by a side door so that she wouldn’t see the stone guards, and bring the prisoners to her one by one – and when she’d changed them into leopards, she’d be sent packing too.

And then the following morning both witches would meet on the station platform to catch the 10.55 to the Lake District! It was this part of the plan that always made Mr Knacksap titter out loud when he thought of it. For he had told both witches to wait for him at the Windermere Hotel. He had told both of them that he would marry them in a little grey church by the edge of the water. Both of them thought they were going to live happily ever after with him in Paradise Cottage!

If only he could have been there to see them scratch each other’s eyes out! But by that time the leopards would be dead and skinned, and he’d be on the way to Spain!

As for how to kill three hundred leopards without marking their pelts, Mr Knacksap had got that sorted out too. About five miles to the east of Wellbridge, there was a derelict stately home called Hankley Hall. No one went there – it was said to be haunted – but some of the rooms were still in good repair. The ballroom, in particular, had windows that fitted well and a wooden gallery that ran round the top. The man he’d hired to do the actual killing said it was a doddle. You just lobbed a canister down from the gallery and waited.

When you wanted to kill someone and leave no mark, Sid had said, there was nothing like plain, old-fashioned gas.

Farewell parties are often sad, and Heckie’s was sadder than most.

She gave it on her last day before leaving Wellbridge, and she gave it in the afternoon because in the evening she had to go and change the prisoners. Heckie had told no one of Mr Knacksap’s plan – not even her helpers – but they could see that she looked tired and strained, and not really like a bride.

The furrier couldn’t be at the party, but almost all her friends were there and had brought presents. Sumi’s parents had sent a huge tin of biscuits with a picture of Buckingham Palace on the lid, Joe had made some book-ends, and the cheese wizard brought a round Dutch cheese.

‘It can’t do much,’ he explained. ‘Just a few centimetres. But if you’re going to eat it, it won’t matter.’

Madame Rosalia gave her a make-up bag full of useful things: pimples, blotches, pockmarks and a tuft of hair for joining her eyebrows together; and the garden witch brought a cauliflower which got stuck in the door and had to be cut free with a hatchet.

But the best present – really an amazing present – came from Boris Chomsky, and it was nothing less than a hot air balloon which really did fly on the hot air talked by politicians!

Boris had been very upset by what happened at the Tritlington Poultry Unit and he began to work much harder at his invention. He got out all his books of spells and studied late into the night. Then he went up to the Houses of Parliament with his tape recorder hidden under his greatcoat and started to record the speeches that the members made. He took down the waffle that the Minister for Health talked about it being people’s own fault if they got ill, and the piffle that the Minister for Employment talked about there really being lots of lovely jobs for everyone if only they weren’t too lazy to look, and the garbage that the MPs shouted at each other during Question Time.

Then he went back to his garage and boiled things in crucibles and burnt them in thuribles – and at last the day came when he put a tape of the Chancellor’s speech at the Lord Mayor’s Banquet into one of the fuel converters, and the balloon rose up so quickly that it hit the roof.

So now they all trooped across the road and round the corner to Boris’s garage and admired Heckie’s balloon (which was grey because it rains a lot in the Lake District) and the other balloons which he had converted so that they could be used by any wizard or witch who wanted them.

But when Heckie had thanked him again and again, and taken her guests back to the party, her face grew very sad and her eyes went more and more often to the door to look for the one person who hadn’t come.

‘I’m sure he’ll be along soon,’ said Sumi, who always seemed to know what was troubling people. ‘I expect the professors have made him do some extra piano practice.’

But the clock struck five, and then six, and Heckie had to face the fact that the boy she loved as though he was her son had not even troubled to say goodbye.

Chapter Nineteen

The prison crouched on its hill, surrounded by warehouses and factories. Even by day it was a grim building, but at night, rearing out of the mist, it looked deeply sinister.

Dora and Mr Knacksap walked up to the main gate just as the clock was striking eleven. There was no one about; they could hear the echo of their own footsteps. Dora wasn’t so much nervous as shy, and she was carrying a powerful electric torch because stone magic depends on being able to see the victim’s eyes.

‘I’m sure you’re going to do splendidly, dear,’ said Mr Knacksap in his oily voice – and pressed the big brass bell.

They could hear it shrilling and then a uniformed guard came out, carrying a gun.

‘My friend is feeling faint,’ said Mr Knacksap. ‘I wonder if you could help?’

‘This isn’t a bloomin’ hospital,’ said the guard. ‘It’s a pris—’

And then he didn’t say anything more.

It was almost too easy. If Mr Knacksap hadn’t been so ignorant, he’d have realized how honoured he was to see such a powerful witch at work. A second guard appeared, wanting to know what was going on, and then he too fell silent. Mr Knacksap pushed Dora through the crack in the gate and into the guardroom where two more men were playing cards – and in an instant even the playing cards they were holding turned to stone.

Within half an hour, the prison was full of statues. Statues of the warders in charge of each corridor, one caught as he peered into the spy-hole of a cell . . . A statue of the chief warder, sitting in his office – a statue with ear-phones because he’d been listening to the radio to make the long night pass more quickly. There was a statue of a patrol man, still shouting at his dog, and a most graceful one of the dog itself, an Alsatian whom Dora had looked at just before it sprang at her throat.

‘Well, that seems to be it,’ said Mr Knacksap when they had walked up and down the corridors and the winding iron stairs without anybody challenging them. ‘Now you just go home and make sure you’re on that train, otherwise you won’t be ready for your Lewis when he comes.’

Dora had hoped he might ask her to stay till he had found his Cousin Alfred. She was curious to see what a little boy with ringlets, who’d let Lewis have a lick of his lollipop, looked like after his time in prison. But the furrier took her firmly to the gate. He didn’t even say thank you, or hail a taxi, or give her a kiss.

But Dora was a humble witch. She turned up her collar and trudged out into the night.

‘Oh, Li-Li, not that one! Please! He looks so young.’

An hour had passed and Heckie sat in a small

cloakroom off the prison yard, facing her first prisoner. She had kicked off her shoe and her Toe of Transformation felt icy on the bare tiles.

‘Surely he can’t have done anything terrible?’ Heckie went on.

The furrier leant forward. ‘He strangled a little girl in cold blood,’ he hissed – and the prisoner looked up, puzzled. They couldn’t be talking about him, surely? He was doing three years for house-breaking.

But Heckie had believed Mr Knacksap. She leant forward and touched the young man with her knuckle – and then even the horrible Mr Knacksap gasped in wonder.

There are no words that can describe the beauty of a snow leopard. Their coats are a misty grey with black rosettes that are clouded by the depth of the rich fur. Their golden eyes stare out of a face that belongs on shields or banners, it is so grave and mythical – and when they move, their long, thick tails curve and coil and circle in a never-ending dance.

Mr Knacksap had retreated behind a chair, his hand in the pocket of his coat where he kept a gun, but Heckie knew her job. She had made the leopard as sleepy as the prisoner had been. The great cat yawned slowly and delicately. Then it loped off, out of the door, through the wire tunnel, and up the ramp to the first lorry which had SIMPSON’S CIRCUS painted on its side.

Everything was going the way Mr Knacksap had planned. The prisoners had been woken and told they were going to be moved to a new jail with better food and more space, and they shuffled out of their cells, half-asleep, giving no trouble. Nat, who brought them to Heckie, didn’t need the sub-machine gun he’d insisted on carrying.

And how Heckie worked! She turned one prisoner and then two and three and four . . . Sometimes she stopped when a particularly innocent-looking prisoner was brought to her, but always Mr Knacksap would bend over her and hiss some frightful lie into her ear and she would go on with her job.

When she had changed over fifty prisoners, she swayed and her head fell forward. Mr Knacksap had no idea what he was asking her to do. Turning one person into an animal can leave a witch completely exhausted. Turning three hundred . . . well, witches have died from over-straining themselves like that. But the furrier knew exactly how to get round her.

‘Dearest Hecate,’ he said with his gooey smile, ‘if you knew how happy you are making me!’

That did it, of course. Heckie lifted her head, blew on her throbbing knuckle and got to work again. And by one in the morning, her task was done.

But if Heckie had hoped that Mr Knacksap would thank her or give her a kiss or order a taxi, she, like Dora, had hoped in vain. As the door of the lorry slammed on the last of the leopards, Heckie let herself out of a side door and half limped, half staggered, home.

But though she fell straight into bed, Heckie couldn’t sleep. Her Toe of Transformation ached and stabbed every time she moved, and when her knuckle caught on the sheet, she flinched with pain.

After an hour, she got up and fetched the dragworm and packed him carefully in his tartan shopping basket. What she had decided to do probably wouldn’t work out, but it was her only chance, for familiars never thrive except with witches, and powerful ones at that. It wasn’t as though she was asking anything for herself. Heckie knew that Dora wanted nothing more to do with her – but could anybody turn away something so appealing and unusual as the dragworm?

Dora, too, was overtired and couldn’t sleep, and after a while she gave up trying and put on her boiler suit and went downstairs.

The wardrobe was lying flat in the van that Dora had hired to take her furniture to be stored. Everything else had already gone to the warehouse to wait till Dora knew what she would need in Paradise Cottage. Only the wardrobe was left and as Dora approached, the wood spirit floated out and gave her a shy and wavery smile.

Dora had not wanted a ghost at all, and when the spirit first started floating about among her coathangers, she had been quite annoyed. But gradually she had become fond of it. It still didn’t say much except ‘Don’t chop down the wardrobe,’ but in its own way the thing was affectionate. Dora would have liked to take the wardrobe with her to Paradise Cottage, but Lewis did not care for ghosts. The first time he had come to tea and the spirit had called down from the bedroom, Lewis had leapt from the sofa and dropped his cup cake on the floor.

Dora had found some people to buy the stonemason’s business, but suppose they got annoyed with the poor spirit? Suppose in a fit of anger they did chop down the wardrobe. Dora would never forgive herself.

Could her friend really refuse to take in this doleful ghost? It wasn’t as though Dora was asking anything for herself. She knew Heckie never wanted to see her again. But could Heckie, who had never turned away a stray in her life, refuse to give a home to this poor sad thing?

And Dora climbed into the cab and drove up the hill towards the town.

Chapter Twenty

The cheese wizard went to bed early. Serving in his shop by day and doing magic on his cheeses at night made Mr Gurgle very tired. But on the night of Heckie’s farewell party, he was woken in the small hours by an odd tapping noise. Tap, tap, tap, it went, and then stopped again, and just as he was dropping off, it began once more.

‘Oh, bother!’ said Mr Gurgle, and got out of bed and put on his slippers. The tapping seemed to be coming from right below him, from the cellar. Could his prize cheese be learning to tap dance? Sometimes people who couldn’t walk very well got on better when they tried to move to music.

But when he got down to the cellar, the Stilton lay quietly on its shelf, looking as fast asleep as only a cheese can do.

The wizard scratched his head. Had he imagined the tapping? No, there it was again. Sounding louder, sounding really frantic. But it wasn’t in his cellar, it was in the cellar next door. Which was very strange . . . Because the shop next door belonged to the furrier, Mr Knacksap, who had gone away to get ready for his wedding to Heckie. Mr Knacksap’s shop should have been empty.

Another burst of tapping . . . Mr Gurgle went up to the dividing wall and tapped in turn, and the tapping became louder. Something or someone was trapped in there. The wizard slipped on his coat and went outside. The front of the furrier’s shop was locked – the back too. But there was a grating across the top of the cellar steps, out in the back yard. He fetched a stepladder and climbed over the wall, wobbling a little, for he was holding a torch in one hand.

The grating was ancient and rusty, but though Mr Gurgle was weedy, he was also obstinate. He tugged and he tugged and at last it came away and he could make his way carefully down the cellar steps.

At the bottom, curled in a heap, lay a boy. Blood had hardened on his forehead and his face; there was more blood on his hands where he had pounded the rough stone wall.

It was only when he tried to speak, muttering words that made no sense at all, that the wizard recognized Daniel.

Everyone had been worried about Heckie’s engagement to the furrier, but as the day of the wedding grew closer, Daniel became quite frantic. Though he knew that Heckie was a powerful witch, he couldn’t rid himself of the feeling that some frightful harm would come to her through Mr Knacksap.

He had bought Heckie a present: a tea-making machine which dropped exactly the right number of bags into the pot. He was actually wrapping it up when he decided not to go to the party. Instead, he made his way to the furrier’s shop in Market Square. Perhaps even now he could still get proof of the furrier’s treachery.

Over the FOR SALE notice, another notice had been plastered, saying SOLD. The beaver cape had been taken from the window. But, to Daniel’s surprise, the door of the shop was ajar. Mr Knacksap’s cleaning lady, in a very nasty temper, was just leaving.

‘If you want him, you’d better come in and wait,’ she said. ‘I’m not hanging around any longer. If he doesn’t want to give me a bit of a farewell tip like any decent gentleman would, then good riddance to him.’

She left, and Daniel slipped in to the furrier’s office. It was stripped and bare. Beside the desk stood three leather suitcases with gaudy labels.

L. KNACKSAP, HOTEL SPLENDISSIMA, ALICANTE, SPAIN, read Daniel.

Spain? Why Spain? thought Daniel. Surely it was beside Lake Windermere that the furrier was going to marry Heckie?

At that moment he heard the sound of a key turning in the lock. Mr Knacksap coming back for his luggage! There was a cupboard in the corner for coats and overalls. Daniel slipped inside, his heart pounding, and closed the door.

Mr Knacksap was whistling jauntily as he sat down at his desk. Then he picked up the telephone. ‘Flitchbody? It’s Knacksap here. I just wanted to make sure you’ve got everything sorted. The bodies should be with you by six this morning. Three hundred snow leopards. They’ll be dead and without a scratch on them – we’re going to use gas. All you’ve got to do is get them skinned.’

‘Where are you going to gas them for heaven’s sake?’

‘Hankley Hall – it’s about five miles from Wellbridge. Don’t worry, it’s a doddle.’

‘I still don’t know where you think you can get them from.’

‘Well, if I told you I’d found a witch who can turn people into leopards, you wouldn’t believe me. So just take it I’ve found someone who breeds them in secret and thinks I’m going to let them loose on the hills. And remember, Flitchbody, I want the money in cash or I’ll blow the lot to kingdom come.’

He put down the phone.

Oh, God, thought Daniel. What does it mean? What shall I do?

Then something awful happened. His foot slipped and bumped against one of Mr Knacksap’s walking sticks, propped in the corner of the cupboard. Daniel lunged, trying desperately to catch it – and missed. There was a frightful clatter. Then slowly . . . very slowly . . . the cupboard was opened by an unseen hand.

Heckie pulled the dragworm through the lamplit streets of Wellbridge, past Sumi’s shop, past Boris’s garage. Everything was shuttered; everyone slept. It was a long way to Fetlington, but the night was fresh and cool.

She was turning into Market Square when she saw, coming towards her, a furniture lorry which stopped suddenly with a squeal of brakes. Then a dumpy lady in a boiler suit got down from the cab.

It couldn’t be . . . But it was!

‘Dora!’ said Heckie – and waited for her friend to snub her and turn away.

‘Heckie!’ said Dora – and waited for her friend to shout rude things at her.

There was a pause while both witches looked at each other. Then:

‘Oh, Dora, I have missed you,’ said Heckie.

‘Oh, Heckie, I have missed you,’ said Dora.

And then they were hugging each other and talking both at once, explaining how miserable they had been and promising that they would never, never quarrel with each other again.

All this took a little while, but then Heckie said: ‘Why are you moving furniture at this time of night?’

‘Well, actually . . . I was coming to see you. I was going to have a last try at being friends and I wanted to ask you if you’d take my wardrobe. It’s haunted, you see, and I’m getting married and my fiancé doesn’t like ghosts.’

‘But of course I’ll take it. Only it’s so funny, Dora, because I was coming to see you! I wanted to have a last try at being friends and I wanted to ask you if you’d take my familiar because I’m getting married and my fiancé doesn’t like dragworms!’

So then they both laughed so much they nearly fell over and said wasn’t it amazing that both of them were going to get married, and then Dora opened the wardrobe and the thing came out looking white and vague and blinking worriedly – and as Dora had known she would, Heckie took to it at once.

And then Heckie unzipped the dragworm’s basket and of course it was love at first sight. ‘Oh, Heckie, you were always so clever with animals! The way the back of him is so different from the front and yet somehow he’s all of a piece!’

So now their worries were over and they could settle down to a good gossip.

‘Wouldn’t it be wonderful if we could visit each other every week like proper married ladies?’ said Heckie.

‘Oh, wouldn’t it!’ said Dora. ‘But I’m going to live in the Lake District.’

Heckie gave a shriek of delight. ‘But so am I! So am I going to live in the Lake District! Isn’t it absolutely splendid! We’ll be able to swap recipes and have tupperware parties and—’

She never finished her sentence. The door of the cheese wizard’s shop burst open and Mr Gurgle came running across the square, still in his bedroom slippers, and as white as a sheet.

‘Thank goodness!’ he said, grabbing Heckie’s arm. ‘I thought I heard you. It’s the boy . . . Daniel. I found him trussed up in Knacksap’s cellar. He’s been hit on the head and he’s got brain fever, I think. He keeps talking about leopards. Three hundred snow leopards going to be gassed at Hankley Hall!’

Daniel lay on Mr Gurgle’s sofa. He had lost so much blood that the room was going round and round, but when he saw Heckie, he made a desperate effort to speak.

‘Leopards,’ he said again. ‘Three hundred . . . at Hankley Hall . . . killed.’ And struggling to make her understand what he had heard: ‘Flitchbody . . .’ he began – and then fell back against the cushions.

Heckie felt his head with careful fingers. ‘He must go to hospital at once and his parents be told. Get an ambulance, Gurgle. When he’s safe you can rally the others, but the boy comes first.’ She turned to Dora. ‘I did it,’ said Heckie, and she looked like a corpse. ‘I made the leopards out of the prisoners, for Li-Li to turn loose on the hills. This Flitchbody must have got wind of Li-Li’s plans and kidnapped them!’

‘Oh, but that’s terrible, Heckie. You see one of them must be Lewis’s Cousin Alfred! He went to the prison to free him. Lewis will never forgive me if Cousin Alfred gets gassed and skinned.’

‘Perhaps it’s not too late,’ said Heckie – and both witches ran like the wind for the lorry.

Chapter Twenty-One

It had been a splendid place once – a long, low building with towers and turrets and an avenue of lime trees. There was a statue garden with queer griffins and heraldic beasts carved in stone, and a lake and a maze – a really frightening maze, the kind with high yew hedges that could trap you for hours and hours.

But now the hall was empty and partly ruined. The people who owned Hankley couldn’t afford to keep it up and then it was found that an underground river was making the back of the house sink into the ground, so nobody would buy it.

The ballroom, though, was in the front and it looked almost as it had done a hundred years ago. There were patches of damp on the ceiling and the plaster had flaked off, but the beautiful floor was still there, and the carved gallery. And now, with candles flickering in the holders and graceful shadows moving across the windows, it might have seemed as though the grand people who had danced there had come back to haunt the place in which they had once been happy.

But the creatures who moved between the pillars wore no ball gowns and carried no fans – and when they turned and wove their patterns on the floor, it was on four legs, not on two.

The leopards had been quiet when Heckie made them, but now it was different. The men who brought them had handled them roughly, prodding and poking with long-handled forks to send them faster down the wire tunnels and into the room. The big cats had smelled the fear in the men; their eyes glinted and they lashed each other with their tails.

A door opened high up in the gallery and a man dressed in black leather came out. His gas-mask hung by a strap round his neck and he carried a zinc-lined box which he lowered carefully on to the floor.

Sid would do anything for money. It didn’t matter to him what he killed. Only the week before he’d shot two dozen horses between the eyes so that they could be sent off to be eaten. He never asked questions either. How Mr Knacksap had got hold of three hundred leopards was none of his business. All the same, as he looked down on the moving, frosty sea of beasts, he felt shivers go up and down his spine.

I wish I hadn’t take it on, thought Sid.

Which was silly . . . He’d clear a thousand just for an hour’s work and nothing could go wrong. The windows were sealed up; the men who drove the lorries would drag the brutes back into the vans. They had masks too. There’d be no trouble.

Better get on with it. He fitted the rubber tight over his face. Now, with his black leather suit, he looked like someone from another planet. Then he bent down and began to prise open the box.

‘Stop! Stop!’ A wild-haired woman had burst through the door and was running between the leopards who, strangely, parted to let her pass. ‘Stop at once, Flitchbody! Those aren’t leopards, they’re people!’

‘And one of them is Cousin Alfred,’ yelled a second woman, small and dumpy, in a boiler suit.

Sid straightened up. He could knock off these two loonies along with the leopards, but killing people was more of a nuisance than killing animals. There were apt to be questions asked.

‘Get out of here!’ he shouted, his voice muffled by the mask. ‘Get out or you’re for it!’

Neither of the witches moved. Heckie couldn’t touch the assassin with her knuckle because there were no steps from the floor of the ballroom to the gallery. Dora couldn’t look at him out of her small round eyes because he wore a mask.

They were powerless.

Sid picked up the canister of gas. The women would just have to die too. Nat and Billy could throw them in the lake afterwards.

A large leopard, scenting danger, lifted its head and roared. And high in the rafters, a family of bats fluttered out and circled the room.

The witches had always understood each other without words. Heckie knew what Dora was going to do and it hurt her, but she knew it had to be done.

‘Ouch! Ow! Ooh!’

The shriek of pain came from Sid, hopping on one leg. Something as hard as a bullet had crashed down on his foot – a creepy, gargoyle thing with claws and wings made of stone. And now another one – a bat-shaped bullet hurtling down from the ceiling, missing him by inches. This wasn’t ordinary danger, this was something no one could endure!

Sid put down the canister and fled.

He didn’t get far. Almost at once he ran into someone who was very angry. Someone whose voice made both witches prick up their ears.

‘It’s Li-Li,’ cried Heckie. ‘It’s Li-Li telling off the horrible man who’s been trying to kill the leopards!’

‘It’s Lewis,’ cried Dora at the same time. ‘He’s come to save his Cousin Alfred!’

Mr Knacksap appeared on the gallery. He had snatched Sid’s gas-mask and was heaving with temper. No one could be trusted these days. He’d have to do the job himself.

‘Li-Li!’ shouted Heckie. ‘Thank goodness you’ve come!’

‘Lewis!’ cried Dora. ‘You’re just in time!’

The witches looked at each other.

‘What did you call him?’ asked Heckie.

‘Lewis. He’s my Lewis. The man I’m going to marry. What did you call him?’

‘Li-Li. He’s my Lionel. The man I’m going to marry.’

Then at last the scales dropped from the witches’ eyes and they understood that they had been tricked and double-crossed and cheated.

And in those moments, Knacksap fixed on Sid’s mask, lobbed the canister of gas high into the room – and ran.

Chapter Twenty-Two

‘Right? Is everybody ready?’ said Boris Chomsky. He climbed into the basket of the black air balloon, and Sumi and the garden witch moved over to make room for him.

‘Just checking the ammunition,’ said Mr Gurgle importantly, from the second balloon. His balloon was grey, but it only lacked a couple of hours till dawn so it wouldn’t show up too much. Joe sat beside him, and Madame Rosalia, whom no one would have recognized as Miss Witch 1965. She wore no make-up, her hair was tousled. For the past half hour she had crouched on the floor of Boris’s garage, muttering the spells she’d learnt at school and thought she had forgotten. Spells to raise the wind – and the right wind. A westerly, to take them as fast as they could go to Hankley Hall.

Daniel’s parents might not be able to show him much affection, but when their son was still not at home at one in the morning, the professors were frantic. They called the police, but they also went to Sumi’s house, and to Joe’s, to see if he was with his friends. And Sumi and Joe, running round to Heckie’s in case Daniel was with the witch, had met Mr Gurgle rallying the Wickedness Hunters.

‘Ammunition on board,’ called Mr Gurgle. ‘Ready for take-off!’

Boris put a tape of the Minister for Education saying schoolchildren needed more exams into the fuel adaptor – and the black balloon shot into the air.

Mr Gurgle inserted a cassette of the Minister for Trade saying that dumping nuclear waste was good for the fish – and the grey balloon shot upwards also.

Madame Rosalia had done her work well. The wind was keen and exactly where they wanted. Blowing them to the east and Hankley Hall!

Mr Knacksap was running, running . . . stumbling along gravel paths, blundering between trees. He’d thrown off the gas-mask and the branches stung his face.

Gas-proof witches! Who would have believed it? He’d been certain that the witches had died along with the leopards when he threw the canister – but just now he’d heard them calling to each other down by the lake.

Oh, Lord, don’t let them get me, prayed the furrier. Don’t let me become a louse. Don’t let me become a statue. And please, please don’t let me become the statue of a louse!

If he could just find somewhere to hide till the witches gave up and went home. Then he could haul the leopards away – Nat and Billy should be waiting at the bottom of the drive for a signal.

But where? Where could he be safe from the women he had cheated?

Panting, gasping, almost at the end of his tether, Mr Knacksap staggered on, past fountains, down a flight of steps, tripping over roots . . .

And then he saw in front of him a mass of high, dark hedges. Of course, the Hankley Maze! The first streaks of light had appeared in the east, but he’d be safe in there – no one would find him. If he was lost, so would the witches be if they tried to follow him. All he needed to do was wait till he heard them driving away, and then he’d get out all right. One just had to turn always to the left or to the right, it was perfectly easy.

Only what was that? Good heavens, WHAT WAS THAT? A thing high up in the sky. A blob . . . an Unidentified Flying Object. No, two of them. Two UFOs . . .

‘It’s the Martians!’ screamed Mr Knacksap, weaving frantically between the hedges.

‘There he is, down in the maze,’ said Joe. ‘We need to lose some height.’

Boris nodded and turned down the sound. In both balloons the taped gabble died to a whisper and the balloons dropped quietly to hang over the hedges of yew.

‘Ready with the ammunition?’

The garden witch nodded and heaved the first of the missiles on to the edge of the basket, where Sumi steadied it and let it go.

‘No! No! Don’t do it!’ yelled the furrier.

But the unspeakable THING was already hurtling towards him – gigantic, hideous, deformed . . . to fall not a foot away from him, spattering him with ghastly misshapen bits of itself. And now a second one – not a death-dealing cauliflower this time, but an artichoke whose spiky leaves drew blood as they gashed his cheek.

‘Spare me! Spare me!’ implored Knacksap – and a stick of celery the size of a tree caught him a glancing blow on the shoulder.

The furrier was on his knees now, gabbling and praying. But there was a fresh horror to come! From the second of the UFOs came a new menace: a rain of deadly weapons, round ones like landmines, which splattered to the ground beside him, releasing an unbearable, poisonous stink!

‘No, not that one,’ begged Mr Gurgle, up in the balloon. ‘I’m teaching that one to skip.’

‘Can’t be helped,’ said Joe tersely. He heaved the round, red cheese on to the rim of the basket, took aim – and fired.

This time he scored a bull’s-eye. The furrier screamed once and rolled over. He was still lying on the ground, twitching, when the witches ran into the maze.

Chapter Twenty-Three

‘Have some soup,’ begged Dora Mayberry, putting the tray down beside Heckie’s bed. ‘Please, dear. Just try a spoonful.’

‘I couldn’t,’ said Heckie in a failing voice. ‘It would choke me.’

For two weeks now she had been lying in bed in her flat above the pet shop, refusing to eat and getting paler and weaker with every day that passed.

‘My heart is broken,’ Heckie had explained at the beginning.

‘Well, my heart is broken too,’ Dora had said – but of course it had always been agreed between them that Heckie was the sensitive one and felt things more.

Dora had moved in with Heckie because her own business was sold, and she cooked for Heckie and looked after the shop and baked the dragworm’s princesses, but nothing could make Heckie take any interest in life. Sumi came with nice things from her parents’ shop, and Joe, and of course Daniel as soon as he was well enough. Daniel had left hospital after a few days and his parents had been so relieved that they actually took time off to make a fuss of him. But even Daniel couldn’t stop Heckie lying back on her pillows and talking about death, although it was his bravery that had prevented a terrible disaster.

For the leopards had not been gassed. There was something that Mr Knacksap had forgotten if he ever knew it – and that was that Dora Mayberry had been the netball champion of the Academy.

This plump and humble witch had leapt high over a crouching leopard, caught the canister, and run – as she used to run down the pitch – to throw it safely into the lake.

The rest of that strange, exhausting night had been spent driving the leopards back to the prison, changing them back to people, and undoing the stone magic on the guards. Everyone had helped. Nat and Billy had fled, along with Sid, so it was Boris and Mr Gurgle who drove the circus vans, and the other Wickedness Hunters stood guard outside the prison till the job was done. Since the prisoners couldn’t remember how they had got into the exercise yard, and the guards couldn’t remember anything at all, nobody could punish anybody else, and soon the prisoners were back in their cells and quite glad to catch up on their sleep.

So everyone should now have been happy, but instead they were completely miserable – and this was because of Heckie.

When she first realized that it was Mr Knacksap who had half-killed Daniel and tried to murder three hundred people in cold blood, Heckie had felt nothing except anger and rage. But as the days passed she couldn’t help remembering the chocolates with hard centres, and the red roses, and the careful way the furrier had brushed the crumbs off his trousers as they picnicked above the gas works – and she felt so sad that really there seemed no point in staying alive.

And while Heckie faded away, the power of her magic grew weaker too and very strange things happened in the zoo. The warthog had to be taken out of her cage and sent to the veterinary hospital because an odd fleshy bulge, just like a human leg, had appeared on her back end, and the unusual fish began to gasp and come up for air. The others tried to keep news of these things from Heckie, but they were all very worried indeed.

‘I really think I ought to call the doctor,’ said Dora now, taking away the tray with Heckie’s untasted soup.’

‘There’s nothing he can do,’ said Heckie dramatically. ‘I’m better off dead.’

So poor Dora shuffled off and Heckie lay back on the pillow and thought about her ruined life and what she wanted put on her tombstone. She had decided on: HERE LIES HECATE TENBURY-SMITH WHO MEANT WELL BUT GOT EVERYTHING WRONG, when she heard a voice somewhere in the room.

‘Quite honestly,’ it said, ‘I think this has gone on long enough.’

Heckie opened her eyes. All her visitors had gone. Dora was in the kitchen. Then she looked down, and there was the dragworm sitting in his basket and looking peeved.

‘But you can’t speak!’ she said, amazed.

‘I never said I couldn’t,’ said the dragworm. ‘I didn’t because there’s too much conversation in the world already. Babble, babble all day long. But to see you going on like this just turns me right off. And all for a man who, to say the least, is thoroughly vulgar. Furthermore, I have no wish to turn back into a duck. Being a duck was the most boring thing that ever happened to me.’

‘But surely—’

The dragworm rose from the basket and slithered over to the bed. ‘There,’ he said, lifting his tail. ‘On the fifth bulge from the end. Feathers.’

‘Oh, dear!’

‘And more to come, I shouldn’t wonder. Everything’s going to pieces. I wouldn’t be surprised if that mouse you made in the bank hasn’t got himself a machine-gun by now. So I suggest you pull yourself together and forget that creep. The smell of his toilet water . . .’

Heckie had propped herself on one elbow. ‘You didn’t like it?’

‘Like it? You must be joking!’

‘Perhaps it was a little strong,’ Heckie agreed. ‘But I don’t really know what to do with my life any more. I feel such a failure.’

‘Well, for a start you can eat something. As for me, I could do with a change. What’s with this Paradise Cottage there was all that fuss about?’

Chapter Twenty-Four

There is nothing like country air for mending broken hearts, and it was not long before Heckie and Dora realized that marriage would not have suited them. However hard gentlemen try, they always seem to snore in bed, their underclothes need washing and they throw their socks on to the floor.

And Paradise Cottage was exactly the kind of home the witches had dreamt of. Mr Knacksap had cut the picture out of a house agent’s catalogue and when Heckie and Dora went up to the Lake District to enquire, they found that it was still for sale. So they bought it with the money from both their businesses and settled down to be proper country ladies.

Heckie did not often turn people into animals now; she liked to Do Good more quietly, healing the wounded sheep she sometimes met on her walks, or comforting a cow that was having trouble with its calf. Dora, too, preferred just to help with the stonework of the church, adding noses to chipped statues or building up the missing toes on tombstones. Country people are used to seeing strange creatures and they could take the dragworm out without having to zip him in to his basket, and he and the spirit in the wardrobe had become firm friends.

But though they were so happy in the country, the witches had been looking forward for weeks to Daniel’s first visit, and they had planned a special surprise. He arrived on a beautiful frosty afternoon at the little station beside the lake, but they were not there to meet him. Instead, they sent a friendly taxi driver who took Daniel up the steep winding lane and left him at the garden gate. The front door of the cottage was open, but when Daniel knocked there was at first no answer. He could see two bats hanging upside down on the umbrella stand – the bats that had fallen on Sid in the ballroom, which they had changed back and adopted – but no sign of the witches.

‘Is anybody there?’ he called.

There was the sound of rustling and whispering, and then Heckie’s voice.

‘This way, Daniel. We’re in here!’

Daniel pushed open the door of the dining-room. The table was set for a party, with candles burning in silver holders, and a bright fire danced in the grate.

But it was the witches themselves who really caught Daniel’s attention.

Both of them wore their hats – the hats they had quarrelled about so stupidly a year ago. The snakes were bigger now – the Black Mamba had grown enough to tie in a double bow which hung enchantingly over Heckie’s eyes and nestled on Dora’s serious forehead. The Ribbon Snakes on the crown shimmered and flickered and the King Snakes, with their brilliant red bands, caught the fire from the lamp.

‘We wanted to surprise you,’ said Heckie, holding out her arms.

‘You look beautiful,’ said Daniel. ‘Absolutely beautiful!’ and went forward to hug them both.

But that was not the end of it. When Daniel took his place at the table, he found a small tank beside his plate – and inside it, a hat of his own!

‘We made it for you,’ said Heckie. ‘It’s more of a cap, really, like sportsmen wear.’

‘We do hope that you will like it,’ put in Dora. ‘The colours are suitable for gentlemen, we feel.’

There was a time when Daniel would have been worried about putting his hand into a tank of writhing snakes and placing them on his head – but that time was past. And when he went over to the mirror, he could not stop smiling, for really he had never worn anything that suited him so well. The witches had used young green pythons which brought out the colour of Daniel’s eyes, and in the place where fishermen sometimes stuck feathered flies, the bright head of a cobra flickered and swayed.

With everyone so smart, it couldn’t help being a lovely party. The food was delicious and the tea, of course, was perfect because of Daniel’s present – the machine that dropped exactly the right number of tea-bags into the pot. But when they had eaten, and Daniel had given them the messages from Joe and Sumi, who were coming to stay at Easter, the witches put down their cups and sighed.

‘Tell us, dear,’ said Heckie. ‘How is . . . he?’

‘Yes, how is . . . he?’ asked Dora.

‘Well, I haven’t seen him myself because they don’t let children into the prison,’ said Daniel. ‘But Sumi’s mother goes sometimes. She says he doesn’t like the food, but the other prisoners don’t bully him or anything. And they’re teaching him to sew mailbags which must be useful, I suppose?’

For Mr Knacksap had not ended up as a statue or a louse. The witches had planned to do dreadful things to him, but when they found him in the maze, felled by cheese, they had looked at each other and left him where he was. They had both loved him truly and though they knew what an evil man he was, they could not bring themselves to use their magic powers against him.

So they had dropped a note in at the police station, and when the police reached him with their tracker dogs, they had taken him straight to the police station and charged him with attacking Daniel. And when they began to ask questions, they found a lot more things that he had done: bouncing cheques, cheating on his income tax, embezzling – and now he was Prisoner Number 301 in Wellbridge jail.

The rest of the evening passed in a flash and then it was bedtime.

‘Am I sleeping in the room with the wardrobe?’ Daniel asked hopefully.

‘Of course, dear,’ said Heckie.

When he had brushed his teeth and put on his pyjamas and placed the tank with his hat in it on a chair where he could see it first thing in the morning, Daniel opened the window and drank in the cool, fresh country air. He was much happier now in the tall, grey house in Wellbridge. His parents had not forgotten the shock of finding their son in hospital with his head in bandages. They nagged him less and tried to spend more time with him, and he knew that, in their own way, they loved him. But home for him would always be where Heckie was, and as he burrowed down between the sheets, he sighed with contentment because there were days and days of the holidays still to come.

He was just closing his eyes when he heard the wood spirit’s reedy little voice.

‘Don’t chop—’ it began.

And then the dragworm, firm and strict, like an uncle. ‘Now that’s enough. I don’t want to hear another word about chopping. Go to sleep.’

‘Will you tell me a story, then?’

‘Oh, all right.’

There was a rustle while the spirit settled itself among the coathangers.

‘Once upon a time,’ began the dragworm, ‘there was a fierce and mighty dragon.’

‘Like you?’ asked the wood spirit.

‘Like me,’ agreed the dragworm. ‘In the spring this dragon flew up to heaven and in the autumn he plunged down into the sea, but in the winter he lived in a crystal cave high on a bare and lonely rock . . .’

It was a beautiful story with everything in it that a story should have: knights in armour and princesses and noble deeds. But long before everyone lived happily ever after, Daniel was asleep.

Content

Ibbotson Eva Not Just a Witch